
PROTOKÓŁ NR XXVII/2009PROTOKÓŁ NR XXVII/2009
z sesji Rady Miejskiej w Węgorzyniez sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie

odbytej 29 stycznia 2009 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiegoodbytej 29 stycznia 2009 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego
w Węgorzyniew Węgorzynie

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 16Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 163030  a zakończyło o godz. 20a zakończyło o godz. 20  0000

Ad 1 a
Przewodnicząca Rady Miejskiej - otwieram XXVII sesję Rady Miejskiej w Węgorzynie. Witam 
wszystkich  przybyłych  witam  Wysoką  Radę,  Panią  Burmistrz,  wszystkich  obecnych. Dla 
sprawności przebiegu sesji bardzo bym prosiła o wyłączenie komórek a chociażby wyciszenie. Na 
podstawie listy obecności stwierdzam prawomocność obrad (Lista obecności radnych stanowi 
załącznik  nr  1,  lista  obecności  sołtysów  stanowi  załącznik  nr  2,  do  niniejszego 
protokołu). Przechodzimy do przedstawienia porządku sesji bardzo proszę Pani Burmistrz 

Pani Burmistrz – Wysoka Rado do porządku dzisiejszej  sesji  zgłaszam następujące uchwały 
dodatkową, która została złożona już do nas po wysłaniu materiałów tj. o wyrażenie zgody na 
użycie herbu Węgorzyna przez Gminne Koło Pszczelarzy w Węgorzynie,  uchwałę w sprawie 
zmian  w  budżetu  Gminy  na  rok  2009,  która  została  przedstawiona  Komisji  i  poprawioną 
uchwałę na druku nr 12 w sprawie użyczenia Szkoły Podstawowej Węgorzyno. Jeszcze chciałam 
wycofać uchwałę na druku 10 kierunków działania Burmistrza dotyczących zamierzeń w zakresie 
składania wniosków do PROW w ramach działania Odnowa i Rozwój wsi, ponieważ po dyskusji 
na Komisjach i po spotkaniu dzisiaj z sołtysami ustaliliśmy, jakie wnioski pójdą do PROW, na 
jakie zadania, doszliśmy tutaj z sołtysami do pewnego konsensusu, jakie sołectwa będą zgłaszane 
do PROW i w związku z tym przygotowujemy się na najbliższa sesje z tą uchwałą o finansowaniu 
sołectw z PROW do podjęcia przez Radę Miejską dzisiaj zdejmuję z porządku, ale w najbliższym 
czasie radni nad nią pochylą. Z tą uchwałą jest związana uchwała na druku nr, 10 więc wycofuje 
druk nr 10 i 11

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jeszcze jakieś wnioski? Proszę radny Hlib

Radny Hlib – chciałem do porządku sesji powrócić do tematu, który był już wcześniej 
poruszany a mianowicie punkt drugi rozbić na interpelację, wnioski i zapytania podpunkt „a” 
radnych podpunkt „b” sołtysów 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jeszcze jakieś wnioski? Nie widzę, kto jest za 
wycofaniem z porządku obrad w punkcie 5 punktu 7 i 8? Kto jest za wycofaniem tych projektów 
proszę o podniesienie ręki
 Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Wniosek został przyjęty
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest zaprowadzeniem do porządku obrad w punkcie 7 
projektu uchwały dotyczącego herbu byłyby to druk 19 natomiast w punkcie 8 byłby nowy druk 
w sprawie zmiany budżetu i miałby numer 20. Kto jest za takimi zmianami proszę o podniesienie 
reki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
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Wstrzymało się - 0
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za tym aby do porządku wprowadzić poprawiony 
druk nr 12? Kto jest zaproszę o podniesienie reki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad wniosku 
radnego Hliba aby punkt drugi interpelacje, wnioski i zapytania rozbić na podpunkt „a” radnych 
podpunkt „b” sołtysów? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 7
Przeciw - 3
Wstrzymało się - 2
Wniosek nie  został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za przyjęciem takiego porządku obrad? Kto jest za 
proszę o podniesienie reki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Porządek został przyjęty
Porządek sesji zwołanej na dzień 29 stycznia 2009 r.Porządek sesji zwołanej na dzień 29 stycznia 2009 r.

I.I. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie posiedzenia, powitanie gości i stwierdzenie quorum
b) przedstawienie porządku sesji
c) przyjęcie protokołu z posiedzenia XXV/2008 z dnia 19.12.2008 r.
d) przyjecie protokołu z posiedzenia XXVI/2008 z dnia 30.12.2008 r.

II.II. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych
III.III. Informacja Burmistrza z działalności między sesjami (ustna)
IV.IV. Sprawozdania:
1. z działalności Komisji Budżetowo – Gospodarczej Rady Miejskiej za rok 2008  – druk nr 1
2. z działalności Komisji Społeczno – Oświatowej Rady Miejskiej za rok 2008  – druk nr 2
3. z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej za rok 2008  – druk nr 3

V.V. Podjęcie uchwał w sprawie:
1. przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Węgorzyno – druk nr 4
2. przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla 

terenu działki nr ewid. 72/4 położonej w obrębie Stare Węgorzynko oraz jej otoczenia w 
gminie Węgorzyno – druk nr 5

3. zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę – druk nr 6
4. zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzanie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków – 

druk nr 7
5. uchwalenia  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń 

kanalizacyjnych na terenie gminy Węgorzyno – druk nr 8
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6. zmiany Statutu Miejskiej Biblioteki Publicznej w Węgorzynie – druk nr 9
7. wyrażenia zgody na użycie herbu Węgorzyna przez Gminne Koło Pszczelarzy w Węgorzynie 

– druk nr 19
8. zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2009 – druk nr 20
9. wyrażenia  zgody  na  użytkowanie  na  czas  nieokreślony  dla  Szkoły  Podstawowej  w 

Węgorzynie części nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem 811/2 położonej w 
obrębie ewidencyjnym numer 1 miasta Węgorzyna – druk nr 12

10. wyrażenia  zgody  na  użytkowanie  na  czas  nieokreślony  dla  Gimnazjum  w  Węgorzynie 
nieruchomości zabudowanej położonej na działkach o numerach ewidencyjnych 275/1, 740 
i 1250/10 oraz części nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem 811/2 położonych 
w obrębie ewidencyjnym numer 1 miasta Węgorzyno – druk nr 13

11. wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  trybie  bez  przetargowym  nieruchomości  gruntowych 
oznaczonych numerami ewidencyjnymi 560/2, 560/3, 560/4, 654/1, 654/2, 654/3 i 654/8 
położonych w obrębie nr 3 miasta Węgorzyno – druk nr 14

12. wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 
gruntowych  oznaczonych  numerami  ewidencyjnymi  654/4,  654,  5654/6,  654/7,  654/9 
położonych w obrębie nr 3 miasta Węgorzyno – druk nr 15

13. zatwierdzenia planu pracy Komisji Społeczno – Oświatowej Rady Miejskiej w Węgorzynie na 
rok 2009 – druk nr 16

14. zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetowo – Gospodarczej Rady Miejskiej w Węgorzynie 
na rok 2009 – druk nr 17

15. zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Węgorzynie na 2009 rok – 
druk nr 18

VI.VI. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych oraz na interpelacje zgłoszone na poprzednich 
sesjach

VII.VII. Wolne wnioski i komunikaty
VIII.VIII. Zakończenie obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do kolejnych punktów przyjęcie protokołów 
z poprzednich posiedzeń z sesji XXV z 19 grudnia 2008 roku. Kto jest za przyjęciem tego 
protokołu? Kto jest za proszę o podniesienie reki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 11
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 1
Protokół został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za przyjęciem protokołu z kolejnego posiedzenia 
XXVI z 30 grudnia 2008? Kto jest za proszę o podniesienie reki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 2
Protokół został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do punktu interpelacje wnioski i zapytania 
radnych. Bardzo proszę o zabieranie głosu. Proszę radna Kamińska

Radna Kamińska – Interpelacja do Pani Burmistrz w miejscowości Kraśnik koło Kościoła jest 
słup elektryczny kiedyś  go tam przewrócono i  on zagraża  ludziom bardzo proszę  już raz ta 
interpelacja była mówiona, bardzo proszę coś z tym zrobić jak najszybciej. Druga sprawa myślę, 
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że strażnik jest tu bardzo potrzebny śmiecie wzdłuż drogi z Kraśnika do Lesięcina jest ich coraz 
więcej  pewnie  można  sprawcę  znaleźć  wystarczy  się  tylko  przyłożyć.  Następna  sprawa  czy 
oddano już do użytku Gimnazjum i świetlicę w Połchowie? Kiedy w końcu ruszy to oświetlenie 
od młyna do Runowa wsi?

Wiceprzewodniczący  Rady  p.  Szymko –  Pani  Burmistrz  ja  chciałem  powrócić  do  tego 
niestrzeżonego przejazdu za tej kadencji jak jestem radnym i kadencji  kilka to tam było kilka 
śmiertelnych wypadków sprawy były poruszane przez niejednych radnych przez sołtysów i dzisiaj 
jadąc  na  ta  sesje  jechałem przez  Cieszyno jest  przejazd  oznakowany  w sposób takie,  że  jest 
widoczny z daleka chodzi mi o tą sygnalizację w sposób takie, że jest widoczny z daleka pomiędzy 
Runowem wioską a Winnikami następny przejazd w Cieszynie na koloni też jest oznakowany 
natomiast na tej drodze gdzie jest największe natężenie ruchu i ukształtowanie terenu jest takie, 
że jak się jedzie od Chociwla z górki, jeżeli jest śnieg to jest fizycznie nie możliwe żeby samochód 
zatrzymał się przed znakiem „stop”, ponieważ nie ma tam żadnej widoczności. W chwiali, gdy 
byłaby ta  sygnalizacja  świetlna  to kierowca widza taką sygnalizację,  że  zbliża  się  pociąg  to w 
najgorszym wypadku może skręcić w prawo lub w lewo także uważam, że należy do tego tematu 
wrócić i nie wiem teraz się spółki porobiły w tych kolejach, ale do tematu w sposób pilny żeby 
zainterweniować, bo uważam, że tych ofiar tam jest dosyć

Radna Kamińska - zgłoszę jeszcze jedną interpelację proszę wystąpić do Powiatu w związku z 
tym, że ulica Strzelecka na dzień dzisiejszy jest ulica bardzo ruchliwą i jeżdżą ciężkie samochody a 
tam  po  prostu  nie  ma  pobocza  ani  chodnika,  więc  jeśli  jest  to  możliwe,  aby  Powiat  taką 
inwestycje po prostu wliczył w swoje koszty 

Radny Hlib – nowy rok nowe problemy nie mięliśmy w tym roku ciężkiej zimy jak na razie 
jednak na drogach naszej Gminy czy na drogach Powiatowych czy Wojewódzkich pojawiło się 
wiele  nowych  dziur  temat  jak  rzeka  wraca,  co  roku,  ale  miałbym  prośbę  na  pewno  każda 
jednostka zarządzająca drogami ma jakież zestawienie planów działań na ten rok i prosiłbym o 
udostępnienie  radnym gdzieś  przy  najbliższych  materiach takiego zestawienia  zebrania  całości 
informacji dotyczących naszych tutaj dróg

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja również mam kilka pytań i uwag na moje dyżury zgłaszają 
się mieszkańcy naszej Gminy z różnymi problemami ostatnio również miałam osobę z Runowa 
Pomorskiego to znaczy sprawę dotyczącą Runowa Pomorskiego moja interpelacja w tej sprawie 
to chodzi o osobę Pana Marek Bukato, który jest właścicielem nieruchomości znajdującej się przy 
ulicy Dębowa w Runowie Pomorskim w jego sprawie mam interpelację,  dlaczego do tej pory 
nieostała wydana decyzja lub inne postanowienie Gminy. Wiem, że ten Pan od ponad półtora 
roku prosi o załatwienie sprawy zostaje zbywany przez Urząd monituje pisma, żadne terminy 
KPA nie są zachowywane, więc dlatego taka moja interpelacja a z nią się wiąż następne pytania. 
Czy Gmina prowadzi inwestycje przebudowa drogi w ulicy Dębowej w Runowie Pomorskim? 
Kim jest i na jakich zasadach współpracuje z Gminą Węgorzyno Pan Wiesław Kot, ponieważ taki 
Pan został przytoczony w piśmie oficjalnym Pani Burmistrz do mieszkańca gminy jest podany, 
jako  konsultant  w  sprawie  inwestycji  polegającej  na  przebudowie  drogi  w  ulicy  Dębowej. 
Uważam, że jest to informacja do tego mieszkańca, że gdyby chciał zasięgnąć jakiś informacji to 
ma się z tym Panem kontaktować, ale żadnego numeru telefonu nie jest napisane czy to jest 
pracownik  Urzędu,  jest  tylko informacja,  że  jest  to konsultant.  Kolejne  sprawy Pani  Bogusia 
Kuźmińska  od  jakiegoś  czasu  zwolniła  lokal  komunalny  w  barakach  na  Kopernika  11  i 
mieszkańcy  pytają,  kiedy  zostanie  on  zasiedlony,  kiedy  Komisja  Mieszkaniowa  przydzieli  je 
kolejnej osobie z listy oczekujących. Kolejny temat to prosiłabym o takie ilościowe zestawienie 
spraw sądowych, w jakich Gmina jest stroną z wyszczególnieniem, o co i przez kogo zostały 
wszczęte, ponieważ to również z interpelacji mieszkańców, którzy przychodzą na dyżury. Wiem, 
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że jest kilka  spraw, z których mieszkańcy nie byli  zadowoleni  i  wręcz złożyli  pozew do sądu 
przeciwko  Gminie  i  chciałabym  wiedzieć,  jakie  to  jest  problem.  Mam  pytanie  jak  gmina 
przygotowuje  się  do  wdrożenia  zmian  edukacji,  ponieważ  Sejm  już  przyjął  uchwałę  jeszcze 
wiemy,  że  musi  przejść  przez  Senat  i  Prezydenta,  ale  są  tam  istotne  zmiany  żeby  objąć 
pięciolatków obowiązkiem wychowania przedszkolnego. Wiemy, że nasze przedszkole lokalowo 
nie ma za dużo możliwości i pola manewru i jak nasza Gmina się do tego przygotowuje czy może 
jakieś oddziały w szkołach? Chciałabym trochę szerzej na ten temat, ponieważ wiadomo, że do 
przedszkola nie zmieszczą się dzieci z całej Gminy. Jeszcze mam pytanie w sprawie projektów, na 
które można pozyskać pieniądze unijne  wiem, że rusza pilotażowy program Teatr Polska czy 
nasza  Gmina  już  nawiązała  jakąś  współpracę  z  grupami  teatralnymi  z  dużych miast,  bo  ten 
program będzie właśnie na tym polegał, że te grupy będą przyjeżdżać do małych miejscowości 
takich jak nasza, jak Węgorzyno po to żeby większa ilość osób miała dostęp do tej kultury. Jest 
również program pilotażowy w tym roku, ale w 2010 roku już ruszy na dobre program o nazwie 
Dom Kultury Plus celem jest właśnie powstawanie takich centrów kulturalnych wiemy, że Pani w 
Gimnazjum  namiastkę  czegoś  takiego  utworzyła  czy  może  z  tego  programu  byśmy  mogli 
skorzystać żeby może doposażyć czy może stworzyć całkiem od nowa nie wiem, jakie możliwości 
to daje, więc proszę o informację. Prosiłabym o wskazanie dla Pani Dyrektor Biblioteki i do nas, 
jako do właściciela  budynku,  w którym biblioteka  nasza  się  znajduje,  ponieważ  jest  program 
Biblioteka Plus przez instytut książki wdrażany, uruchomiany ma na celu unowocześnić biblioteki 
i związku z tym wszelkie budowy modernizację obiektów. Kto jeszcze z Państwa radnych w tym 
temacie chciałby zabrać głos? Czy ktoś z Państwa obecnych ma jakieś pytania? Bardzo proszę 
Panie sołtysie 

Sołtys Sobczyk – zaraz będzie wiosna i będą jeździć ci, co kury ogłaszają, różne inne rzeczy i 
pełno będzie tego na wioskach. Mój wniosek brzmi tak, aby ujednolicić pomoc tym ludziom żeby 
w każdej wsi dogadując się z ENEA na słupach energetycznych zrobić coś takiego takie małe 
tablice 50 na 50 coś takiego wykorzystując to ujednolicić to i dwa trzy tak na większe wioski a na 
mniejsze to dwa to żeby zrobić na całej Gminie i wtedy konsekwentnie te nalepki różne inne, bo 
to zaśmieca niesamowicie.  Ponieważ nie  wiem czy później  jeszcze  będę mógł dostać głos w 
związku z tym chciałem podziękować Pani Burmistrz za to, że już zaczęła, że można się dogadać 
bardzo  ładnie  racjonalne  oświetlenie  w  Winnikach..proszę  Pani  Burmistrz  żeby  dalej 
kontynuować i jeszcze, co jest ważne wyłącznik astronomiczny sprawdza się pięknie na wsi a tak 
to część wsi świeciła się do 9 a część wcześniej i za to jak mówi mój ksiądz proboszcz serdeczne 
Bóg zapłać

Sołtys Dobrucki – z Brzeźniaka do Przytonia na długości dwóch kilometrów trzeba usunąć 
drzewa topole nie stare, bo gdzieś około 50 lat, ale naruszają asfalt i nie można się minąć, bo 
korzenie łamią się i kruszą a jak wiemy na nowy nie będzie już pieniędzy w tym wieku

Sołtys Słomiński – mam takie pytanie chodzi  o topole  w Sielsku na koloni  tam Wodociągi 
Goleniowskie  maja  ten  rurociąg  i  w  zeszłym  roku  maja  dwa  uszkodzenia  i  dzwoniłem  do 
Goleniowa żeby wystąpili z pismem do Urzędu o pozwolenie na wycięcie tych topól na razie nie 
ma rezultatu.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ale te topole są na nieruchomości

Sołtys Słomiński – nie na drodze gminnej

Przewodnicząca  Rady  Osiedlowej  p.  Stasiak –  na  stadionie  jest  uszkodzone  ogrodzenie 
proszę żeby naprawić, ponieważ stadion jest własnością Gminy a jest uszkodzony ogrodzenie już 
jakiś długi czas tam tylko wystarczy je po prostu naprawić i zespawać.
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 Sołtys Adamów- w miejscowości Rogówko jest rozlewisko na drodze jest tam zarwana drena 
żeby to usunąć

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  są  jeszcze  jakieś  wnioski?  Nie  widzę  przechodzimy  do 
kolejnego  punktu  informacja  Burmistrz  z  działalności  między sesjami Pani  Burmistrz  bardzo 
proszę  

Pani Burmistrz – Wysoka Rado w okresie między sesyjnym to jest w miesiącu styczniu chciałam 
poinformować  o  najważniejszych  zadaniach,  jakie  realizowałam.  Odbyłam  kilka  spotkań  z 
dyrektorami i z koordynatorem w sprawie obniżenia wieku przedszkolnego. Przygotowujemy się 
do tej  reformy. Wydałam zarządzenie  określające etapy,  co musimy przygotować.  Zaczęliśmy 
konsultację z rodzicami. Odbyło się spotkanie w Przedszkolu narazie z rodzicami 5 letnich, które 
miałby iść do klasy pierwszej.. w niedługim czasie rodzice dzieci w wieku przedszkolnym zostaną 
poinformowani, że maja prawo do wychowania przedszkolnego swojego dziecka. Od tego zależy 
stan  przygotowania  bazy  lokalowej  mamy możliwość  umieścić  dzieci  5-  latków..  do  tego  się 
przygotowaliśmy. Odbyłam spotkanie z energetyką Gryfice i  zaplanowałam takie spotkania w 
sołectwach tam gdzie występują problemy z oświetleniem, bo to jest tak, że jak kierownik nie 
zobaczy na oczy to można miesiącami pisać i nie ma efektu. Już taką pierwszą wizytę odbyliśmy 
w Winnikach uporządkowaliśmy przede wszystkim wyłączniki, bo one działają w każdej całości 
praktycznie  inaczej.  Doszłam  do  porozumienia  z  ENE-  ą,  że  do  tego  aneksu  oświetlenie 
gminnego dopiszemy, że raz uporządkujemy te wyłączniki oświetlenia gminnego również wyminą 
lamp bo mamy też stare a w Chwarstnie tam również będzie robione oświetlenie tego wąwozu wg 
tego porozumienia. Na pewno dotrę z kierownikiem do poszczególnych sołectw tam gdzie mam 
spisane wszystkie problemy i tak będziemy się umawiać. Dwukrotnie spotkałam się z dyrektorem 
PKP  z  dyrektorem  Matuszczakiem  w  sprawie  jubileuszu  150  lat  Runowa.  Patronem  tego 
jubileuszu jest PKP Szczecin i odbyły się również dwa spotkania komitetu organizacyjnego w 
sprawie organizowania tego jubileuszu. Wniosę do fundacji polsko – niemieckiej w Warszawie o 
dofinansowanie  tego  jubileuszu.  Przewidujemy bardzo  dużą  uroczystość  między  innymi  sesją 
historyczną, wizytą gminy partnerskiej odwiedziny byłych mieszkańców Runowa Pom. Również 
zorganizowaliśmy  w  styczniu  Wielką  Orkiestrę  w  tej  sprawie  uczestniczyłam  w  dwóch 
spotkaniach organizacyjnych, sztab organizacyjny był bardzo składał się ze wszystkich jednostek. 
Pewnie pamiętacie Państwo z podsumowania ponad 7 tys. zostało zebrane. Również spotkałam 
się na w sprawie nowej umowy na foto radar, bo ta umowa, którą mamy dobiega końca z firmą 
Meron z Gdańska i chcę podpisać z firmą ochroniarską ze Szczecina, która ma siedzibę i również 
świadczy usługi dla gmin. Spotkałam się z naszą lokalną firmą EJ w sprawie dowożenia, bo będą 
zmiany, ponieważ odbyłam już kolejne zebrania z mieszkańcami Sielska i wcześniej Mieszewa w 
sprawie zamknięcia filii i tam jest jeden z problemów żeby małe dzieci były sprawnie dowożone i 
tu mam otrzymać od firmy nowy grafik i będę go analizować. Również proszę Państwa odbędzie 
się II Gala sportu w Łobzie uczestniczyłam w naradzie gdzie każda gmina podjęła się wykonania 
określonych działań w organizacji i wytypowania swojego sportowca.. i taki lider sportu będzie 
wytypowany.  Proszę  Państwa  również  w  styczniu  miałam  spotkania  z  Liderem 
termomodernizacji,  czyli  spotykaliśmy się w Łobzie z firmą, która wykonuje nam wniosek na 
termomodernizację obiektów publicznych, ponieważ już wiemy, że do 6 marca musi być złożony 
wniosek do Ministerstwa Środowiska, prace idą pełną parą w tej chwili w gminie wykonujemy 
wszystkie czynności do skompletowania prawie 30 załączników, które będą do wniosku, mam 
nadzieje,  że  otrzymamy  fundusze.  Również  proszę  Państwa  odbyłam  spotkanie  w  sprawie 
podsumowania  inwestycji  i  chcę  Państwa  poinformować  zmieniam  obsługę  od  inwestycji  w 
Gminie będzie nowy pracownik nowa obsługa w związku z tym, że wystąpiły pewne trudności w 
realizacji inwestycji i stwierdziłam, że pracownik nie poradził sobie z tą trudną materią. Również 
spotkałam się  z  Panią  kierownik  OPS i  omówiłam ważniejsze  sprawy  w opiece  na  ten  rok 
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wracam do sprawy kontraktów socjalnych dla rodzin, które należy wyprowadzić z ubóstwa, bo 
taki  jest  cel  opieki  i  nad  tym pracujemy  i  również  mieliśmy  spotkanie  ogólnopolskiego  dni 
cystersów w Reczu przygotowujemy przez Stowarzyszenie wniosek do Urzędu Marszałkowskiego 
na witacze dla Gminy Cysterskiej,  witacze na granicach Gmin na wjazdach jednakowe tablice 
informacyjne  folder  składamy  również  w  lutym  do  Urzędu  Marszałkowskiego  i  to  byłyby 
ważniejsze sprawy, które w okresie styczniu załatwiałam 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję kolejny punkt to są sprawozdania z działalności 
Komisji  Rady  Miejskiej  druk  nr  1  z  działalności  Komisji  Budżetowo  –  Gospodarczej  Rady 
Miejskiej za rok 2008. Czy są jakieś uwagi pytania? Nie widzę. Kolejny druk nr 2 poprawiony 
Wysoka  Rado,  kto  jest  za  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  poprawionego  druku  nr  2, 
poprawione wersje również należałoby wprowadzić do porządku, kto jest za wprowadzeniem do 
porządku obrad zamiast druku 2 i 3 to poprawiony druk 2 i 3 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Poprawione druki został przyjęte

Przewodnicząca Rady Miejskiej – wiec w tej chwili skupiamy się nad poprawionym drukiem 
nr 2 dotyczącym sprawozdania z działalności Komisji Społeczno – Oświatowej Rady Miejskiej w 
okresie od 1 stycznia 2008 do 31 grudnia 2008 czy są jakieś pytanie uwagi, spostrzeżenia? Proszę 
Panie sołtysie

Sołtys  Sobczyk -..  co to znaczy  sprawozdanie  ja  z  tego,  co  tu  czytam to dla  mnie  nie  jest 
sprawozdanie, ponieważ tu jest suchy zapis tego, co tu się..a sprawozdanie to Pani Burmistrz 
zawsze bardzo ładne mówi na sesji ono powinno dla mnie, jako dla mieszkańca powiedzeń, co się 
dzieje ile było radnych, członków na Komisjach jak często wnioski własne robiły a już naprawdę 
z całym szacunkiem proszę mnie nie podejrzewać o Jaksie wycieczki osobiste nie chodzi mi tylko 
merytoryczne sprawy to jest  nie  sprawozdanie moim a już szczególnie  sprawozdanie  Komisji 
Rewizyjnej szanowni Państwo statut wyraźnie mówi jak powinno wyglądać sprawozdanie Komisji 
Rewizyjnej tam przedstawione jest, że było kontrolowane a to przecież pamiętacie, że była jakaś 
afera jakieś żwiry pokradli nie wiem, w takim razie wszyscy się tym zajmowali Komisja się tym 
zajmowała przecież wszystko się kończy jakimś rozstrzygnięciem takiego rozstrzygnięcia nie było 
a to w sprawozdaniu to jest dla mnie nie do przyjęcia § 98 wyraźnie mówi, co powinno być także 
z całym szacunkiem mnie się wydaje.. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  ja  chciałam  informacyjnie  podać,  że  oprócz  tego 
sprawozdania,  to  jest  sprawozdanie,  które  informuje  o  posiedzeniach  Komisji  o  tym,  czym 
Komisje  się  zajmowały natomiast,  co wypracowały na poszczególnych Komisjach na bieżąco 
jesteśmy  zapoznawani  poprzez  opinię  z  takich  posiedzeń,  które  są  przez  każdym projektem 
uchwały odczytywane poza tym Komisje, jeżeli zajmowały się innymi materiałami niż materiały 
na  daną  sesję  to  wypracowują  stanowisko  i  protokół,  jeśli  są  wnioski  to  na  podstawie  tych 
wniosków przygotowywane są projekty uchwał, które są podejmowane lub nie, ale w ten sposób 
się dowiadujemy o pracy, co dokładnie robiła Komisja a te sprawozdania, które dzisiaj mamy w 
porządku obrad one tylko sygnalizują, na których i ile było tych posiedzeń, czym się na danym 
posiedzeniu zajmowano. Proszę bardzo radny Wolter.

Radny Wolter – ..jestem członkiem Komisji Rewizyjnej nie ma żadnych danych między innymi 
nie ma w ogóle zmianki naszych zebrań, posiedzeń spotkań, jako Komisji Rewizyjnej na temat 
działki  88/4  na  Ginawie  właśnie  o  tych  gruntach,  co  żeśmy  omawiali  ja  rozmawiałem 
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telefonicznie z Panią Przewodniczącą powiedziała, że protokół kontrolny będzie na sesję lutową 
także ja trzymam Panią Przewodniczącą za słowo, że będzie protokół pokontrolny, bo do tej 
pory  nie  ma  tu  nic  a  myśmy  pieniądze  wzięli  za  Komisję  a  protokołu  nie  ma  to,  co  Pani 
Przewodnicząca mówi to nie prawda, bo to są nieścisłe informacje. Myśmy mieli spotkania i do 
tej pory nie ma nic

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dobrze Panie radny w związku z tym, że Pan jest członkiem 
Komisji Rewizyjnej czy Komisja zakończyła prace nad tym zbywaniem?

Radny Wolter – tak

Przewodnicząca Rady Miejskiej – skończyła i Pan protokół już podpisał?

Radny Wolter – nie, bo nie ma żadnego protokołu

Przewodnicząca  Rady Miejskiej –  a  to widocznie  nie  zakończyła  nad tym tematem pracy 
będzie  sporządzony  protokół  i  Państwo  członkowie  będziecie  się  podpisywali  i  taki  właśnie 
protokół tej pracy będzie przedstawiony 

Radny Wolter – Panie sołtysie przyznaje rację

Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę o spokój, jeśli do poprawionego druku nr 2 nie ma 
więcej  pytań  to  przechodzimy  do  druku  nr  3  właśnie  sprawozdanie  z  działalności  Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej czy jeszcze są jakieś uwagi, bo wcześniej na tym punkcie był zabierany 
głos, ale może tutaj już odpowiednio w tym momencie? Nie widzę, proszę Panie sołtysie

Sołtys Sobczyk  -  §  98 Komisja  Rewizyjna  składa Radzie do dnia 31 stycznia  każdego roku 
roczne sprawozdanie ze swojej działalności z roku poprzedniego, czyli to jest sprawozdanie tak 
mi  się  wydaje.  Sprawozdanie  powinno  zawierać  pierwsze  liczbę,  podmiot,  rodzaj  i  czas 
przeprowadzonych kontroli.  Dwa wykaz najważniejszych nieprawidłowości  wykrytych w toku 
kontroli. Trzy wykaz analiz kontroli dokonanych przez inne podmioty wraz z najważniejszymi 
wnioskami wynikającymi z tych kontroli  poza przypadkiem określonym w ustawie 1 Komisja 
Rewizyjna składa .. po podjęciu stosownej uchwały Rady określającej przedmiot i termin złożenia 
sprawozdania także jasno i wyraźnie pisze

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję czy są jeszcze jakieś wnioski? Nie widzę uważam, 
że część IV porządku obrad została wyczerpana przechodzimy do części V podjęcie uchwał w 
sprawach.  Punkt  pierwszy  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium  uwarunkowań  i 
kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  i  gminy  Węgorzyno  druk  nr  4.  Proszę 
Komisję o opinię 

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – Komisja zapoznała się z 
materiałami  i  na  Komisji  był  Pan  Cehak,  który  nam to  przedstawił  i  po  wysłuchaniu  tych 
wszystkich wyjaśnień Komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie         

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, Pani Burmistrz proszę

Pani  Burmistrz –  Wysoka  Rado,  Szanowni  Sołtysi  chciałbym  Państwu  zanim  tutaj  Rada 
podejmie rozstrzygnięcie w głosowaniu również zaprezentować ten projekt, który oczywiście na 
pewno zaprezentuje przedstawiciel inwestora a te tablice są w Urzędzie od ponad miesiąca na 
pewno Państwo zauważyliście może oglądaliście ta graficzną prezentację jak ma wyglądać osiedle 
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domków z bali na Węgorzynku tak jak Państwu prezentowałam Państwu na poprzedniej sesji jest 
taka wola inwestora, aby takich domków z bali wybudować. Przedsięwzięcie ma być realizowane 
przez inwestora oczywiście przy współpracy Rady Miejskiej, ponieważ bez określonych uchwał, 
które  Rada  Miejska  podejmuje  nie  można  tego  przedsięwzięcia  realizować  i  stąd  dzisiaj  w 
porządku macie Państwo uchwały o zmianie tych dokumentów na podstawie,  których potem 
powstanie pozwolenie na budowę. Ja osobiście uważam i myślę, że cała Rada Miejska zgodzi się z 
tą opinią,  że taki inwestor trafia się gminą raz na pięćdziesiąt lat i  jeżeli  takie przedsięwzięcie 
krótko mówiąc wypaliło to nasza Gmina nasz budżet znacznie by na tym skorzystał. Ja tyle może 
tu tłem wprowadzenia i może Pani Przewodnicząca za Pani zgoda o przedstawienie bliżej tego 
projektu przez Pana Cehaka.

Pan Cehak – Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz Wysoka Rado reprezentuje tutaj inwestora i 
wolą  właściciela  jest  realizować  w  tym  obszarze  kilkadziesiąt  domów  rekreacyjnych,  ale  o 
charakterze całorocznym będzie można z niego korzystać w dowolnej porze roku.(Pan Cehak 
dokonał szczegółowego omówienia inwestycji) 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja myślę, że jeszcze nie raz będziemy wracać do tego tematu 
a chociażby, że jeżeli będą przygotowane już kolejne konkretne uchwały zmiany w studium i tego 
planu to znowu powrócimy i będziemy dalej dyskutować. W tej chwili opinię komisji już znamy 
chciałabym przejść do głosowania, jeśli nie ma żadnych innych pytań ani uwag ani wniosków. 
Chciałabym  wyjaśnić,  że  §  1  mówi,  że  przystępuje  się  do  sporządzenia  miejscowego  chyba 
miejscowego  należałoby  wykreślić  autopoprawka  Pani  Burmistrz  poprawia  to.  Kto  jest  za 
podjęciem uchwały jak mówi o tym projekt druk nr 4? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie

Uchwała Nr XXVIII/269/2008
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Węgorzyno

(uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do kolejnego związanego z tym samym 
tematem projekt na druku nr 5 jest to uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu działki o numerach 
ewidencyjnych 72/4 położonej w obrębie Stare Węgorzynko oraz jej otoczenia w Gminie 
Węgorzyno czy są jakieś pytania? Proszę o opinię Komisji

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – Komisję zaopiniowały 
pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za podjęciem uchwały na druku nr 5? Kto jest za 
proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie
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Uchwała Nr XXVIII/270/2008
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu działki nr ewid. 72/4 położonej w obrębie Stare Węgorzynko 
oraz jej otoczenia w gminie Węgorzyno

(uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ogłaszam 15 minut przerwy

- 15 minut przerwy –
Przewodnicząca Rady Miejskiej – bardzo proszę o spokój przerwa się już skończyła. Jesteśmy 
przy projekcie druk nr 6 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę proszę 
Komisje o opinię

Przewodniczący Komisji  Budżetowo – Gospodarczej  p.  Mazuro – w tym bloku uchwał 
wodnych jest bardzo szeroki materiał  na Komisjach to było a stanowisko Komisji  jest suche 
Komisję projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuje i otwieram dyskusje w tym temacie proszę radny 
Mazuro

Radny Mazuro - uchwała na druku nr 6 mówi o zatwierdzeniu taryfy na zbiorowe zaopatrzanie 
w  wodę  tj.  dla  Przedsiębiorstwa  Wodociągi  Zachodniopomorskie  następna  uchwala  jest  dla 
PUWiS z Nowogardu,  ale  to jest  dotycząca  również  ścieków i  w jednej  i  w drugiej  uchwale 
podwyżki wody są w granicach 25 % ścieki  w granicach 55 % podwyżka na ściekach.  Radni 
otrzymują  materiały  zatwierdzenia  taryf  w  wodę  przedsiębiorstwa  w  odpowiednim  terminie 
złożyły  wnioski  o  zatwierdzenie  tej  stawki  wody  Pani  Burmistrz  weryfikowała  te  stawki  z 
pracownikami pewnie 2,66 tak przykładowo tu Pani Burmistrz udało się zweryfikować na 2,48. 
Trwały  te  weryfikacje  dla  uwiarygodnienia  tych  taryf  za  wodę  i  ścieki  wydano  zlecenie  dla 
biegłego rewidenta, aby zweryfikował koszty i taryfy w 2009 rok w Przedsiębiorstwie PUWiS w 
Nowogardzie  siedziba  PUWiS ulica  700-  lecia  14/2 zrobił  to  biegły  rewident  mieszkający  w 
Nowogardzie na ulicy 700- lecia 27 a penie sąsiad, ale trochę dalej i mamy zatwierdzić taryfy gdzie 
biegły nie zakwestionował kalkulacji wyliczenia stawek Pani Burmistrz też nie zakwestionowała 
tej  kalkulacji  i  pisze  tak  opinia  końcowa  weryfikująca  na  terenie  Gminy  Węgorzyno  po 
autokorekcie zostało to, to taryfy technicznie poprawnie czyli słupki się zgadzają matematyka jest 
słupki  są  i  de  facto  woda  po  2,48  w  Nowogardzie  po  2,54  w  Goleniowie  i  co  my  mamy 
zatwierdzać teraz jest przetarg z jednym przedsiębiorstwem czy z drugim powiemy nie zgadzamy 
się ale to z mocy ustawy wejdzie ponieważ Państwo przedstawili kalkulacje zweryfikował Urząd i 
Pani Burmistrz widocznie tak chyba ma być mówiłem na sesji podatkowej to co podniesiemy 
podatek odbije się w wodzie i de facto ta podwyżka która tam jest na wodzie 0,50 zł to z tego 
0,39 zł to jest podatek od nieruchomości od gruntu to się przełożyło w stawce inaczej nie może 
być  bo jak  firmy otrzymały  powiedzmy do zapłacenia  podatki  to  trzeba  to od mieszkańców 
ściągnąć i w tej podwyżce 0,50 zł 75 % stanowi podatek i o czym to mówić? Mamy zatwierdzić 
taryfy  Pani  Burmistrz  przyjęła  zweryfikowała  biegły  opracowanie  technicznie  poprawnie  są 
tabelki wzory wyliczenia my nie mamy się,  czego czepiać to trzeba by było siąść i  sprawdzać 
każde koszty,  ale  to nie  nasza rola  i  Komisja  nie  jednogłośnie,  ale  zagłosowała żeby przyjąć 
stawki, bo my nie wiem nie mamy innego wyjścia każde koszty a to nie nasza rola. Komisja nie 
jednogłośnie ale zagłosowała żeby przyjąć te taryfy, bo nie mamy innego wyjścia.
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja mam jeszcze pytanie, bo wiem komu została zlecona to 
że  to  był  biegły  rewident  z  Nowogardu  a  można  wiedzieć  za  ile  pieniążków  dokonał  tej 
weryfikacji

Pani Burmistrz – umowa zlecenie na 2 tys.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – my często na komisjach weryfikowaliśmy nie mając tytułów 
biegłego rewidenta, bardzo proszę radna Kamińska

Radna Kamińska – powiem tak to co powiedziałam na Komisji to myślę, że trzeba powtórzyć 
zapytałam Panów z Goleniowa jak długą sieć obsługują i powiedzieli, że ich sieć jest 30 km i tam 
jest 500 ileś odbiorców. Ja rozumiem jest tam sieć długo do obsługi ludzi mało do odbioru to 
rozumiem podwyżka kosztów. Natomiast Panowie z Nowogardu a Pani Burmistrz zapewniała 
nas, że Tajki wspaniały operator podwyżek takich nie będzie albo nie znaczące, obsługuje większą 
część naszej Gminy a podwyżka jest praktycznie taka sama więc czegoś nie rozumiem. Teraz tak 
Panowie z Nowogardu wzięli sobie podwyżkę z prądu już policzyli w granicach 20 % natomiast 
Panowie z Nowogardu 30 % czyżbyśmy żyli w innej Polsce? Ja tego nie rozumiem. Następna 
sprawa tutaj czepialiśmy się czegoś takiego jak ścieki abonamentowe za liczniki za ścieki z tego co 
ja wiem to Węgorzyno jest rozliczane w ten sposób jak jest licznik na wodę to w ten sposób jest 
odliczane też dzieli się, nikt żadnych liczników nie zakładał więc skąd taki abonament proszę mi 
wytłumaczyć 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja  bym przedstawicieli  PUWiS,  bo do nich było pytanie 
kierowane

Pan  Piotr  Tomków –  ja  będę  odpowiadał  na  to  pytanie  odnośnie  opłaty  abonamentowej 
wodomierza  to  nie  jest  za  odczyt  wodomierza  tylko  za  gotowość  techniczną  urządzeń 
kanalizacyjnych  do  odbiorników  ścieków  komunalnych  z  systemem  kanalizacji  w  mieście 
Węgorzyno jest to wydzielona część z wszystkich kosztów, jako stałych czy ktoś odprowadza 
ścieki czy nie płaci cześć kosztów utrzymania tego systemu kanalizacji w gotowości tak jak to 
mówi  rozporządzenie  Ministra  Budownictwa.  Jeżeli  chodzi  o  energię  wskaźnik  wzrostu  w 
naszych posiadanych danych tu myśmy również weryfikowali  z  Panią  Burmistrz przedstawiali 
pisma, jakie mamy od prezesa ENEA z Poznania, jakie są planowane wzrosty energii w 2009 
roku ale przykład wzrostu taryf na terenie Węgorzyna odbiorniki energii są w taryfie B 11, C 21, 
C 11 one wzrastają C 21 wzrasta o 71 %, B 21 wzrasta o 61 %, C 1181,23 %jest to jeden ze 
wskaźników cenotwórczych za 1 kilo wato godzinę w związku z tym Przedsiębiorstwo przyjęło 
tak w dolnej granicy planowanego wzrostu kosztów za energię. Dzisiaj się mówi między 30 a40 % 
a nawet 65 %

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja mam jeszcze jedno pytanie nasze taryfy obowiązując do 
tej pory miały 5 pozycji na wodę i 1 na ścieki w tej chwili Państwo firma PUWiS rozszerzyła do 9 
pozycji za wodę i 2 na ścieki ale tu już wiemy doszła opłata abonamentowa ale co się stało, że 
teraz mamy 9 pozycji  na wodę.  Jedni  dostają  inną  ja  wiem, że tu jest  opłata  abonamentowa 
porozbijana ale proszę coś wyjaśnić

Pan Krzysztof Juszkiewicz – jak powiedział Pan Dyrektor nasza taryfa została skonstruowana 
wg rozporządzenia,  która jest  takim drogowskazem jak należy  te  taryfy obliczać  i  naliczać  te 
opłaty abonamentowe. Tutaj jak Pan radny powiedział to też było przedmiotem weryfikacji  i 
zostało  to  technicznie  poprawnie  zrobione  my  jesteśmy  tego  pewni  weryfikator  również  to 
potwierdził. Przedsiębiorstwo może stosować takie wersje abonamentu i w naszym przypadku są 
one  w  tych  wariantach  stosowane,  co  nie  oznacza,  że  akurat  wszystkie  dotyczą  aktualnych 
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odbiorców  na  terenie  Gminy  Węgorzyno  mogę  dokładnie  podpowiedzieć,  że  z 
zaproponowanych  przez  nas  opłat  abonamentowych  w  przypadku  Gminy  Węgorzyno,  jeżeli 
chodzi o stawkę za wodomierz główny, co dot. 883 odbiorców..to proponowana stawka za 2 
wodomierze nie dot. Żadnego odbiorcy z terenu Gminy Węgorzyno, ale przykład 3 wodomierzy 
w budynku wielo lokalowym jest to..natomiast takie taryfy prądu i proponujemy, ponieważ takie 
przypadki mogą wystąpić. W nawiązaniu do tego, iż taryfy wcześniej tego nie zawierały myśmy 
zgodnie  z  przepisami  prawa rozpoczęli  działalność  od  1 stycznia  za  2  miesiące  taryfy,  które 
została zaplanowane na rok czasu, ponieważ jak mówi ustawa o zbiorowym zaopatrzaniu w wodę 
mamy ją  przez  rok.  Do końca  lutego  obowiązywały  nas  taryfy  byłego  operatora  Wodociągi 
Zachodniopomorskie później te taryfy były na rok czasu przedłużane, ponieważ ustawa również 
dopuszcza rok przedłużenia  taryf one były w takim kształcie.  My teraz proponujemy w tych 
wariantach tempo to a żeby odbiorcy nie płacili, ponieważ te opłaty jak Państwo zauważyliście w 
taryfach nie rosną w systemie lawinowym w zależności ile jest tych wodomierzy, więc opłata nie 
dubluje się raz dwa czy trzy ona narasta stopniowo jest to skomplikowane wyliczenie i one mają 
służyć temu żeby odbiorcy nie płacili w sposób liniowy, jeżeli ktoś ma dwa czy trzy liczniki to 
płaci podstawową opłatę razy dwa czy trzy. Ona jest zrobiona po to, aby te stawki nie były zbyt 
wygórowane 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja mam jeszcze pytanie, bo stawki..skoro Pan mówi i mamy 
tą świadomość w wyliczeniach ile danych odbiorców jest, pod jakie oni taryfy podlegają to teraz 
niech Pan mi powie tak skoro macie koszty i te koszty są dzielone na odbiorców takich, których 
płacą po tyle to wszystko w przeliczeniu ma pokryć wasze koszty to teraz jak została ustalona 
stawka właśnie abonamentowa gdzie u nas nie ma jeszcze takiego przypadku

Pan Krzysztof Juszkiewicz - ..zgodnie z rozporządzeniem to jest ta stawka gotowości do 15 % 
przyjęcia  gotowości  za  koszty  bezpośrednie  eksploatacji  urządzeń  wodociągowych  bądź 
kanalizacyjnych są to koszty rozliczane należności i koszty odczytu. My podchodzimy od systemu 
jednostkowego każdy z tych składników jest przeliczany na jednostkę po za gotowością, jest to 
suma  kosztów i  odniesionych  procentach  z  tej..kosztów  do  wszystkich  odbiorców,  więc  my 
wiemy nawet, że takiego przypadku nie ma, że od rozliczenia wodomierza lokalowego 3 kosztuje 
taką stawkę.  Jeżeli  to  nie  występuje  na Węgorzynie  nie  zostaje  to ujęte,  więc  nie  ma takiego 
zagrożenia z matematycznego punktu, że coś się kumuluje i dubluje,  jeżeli  taki przypadek nie 
występuje.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – a jeżeli by się pojawiło w trakcie roku taki odbiorca w tej 
chwili  go  nie  ma,  ale  jest  powiedziane  dla  niego  stawka  to  może  się  zdarzyć  że  dla  innych 
odbiorców mogła być ta woda tańsza..

Pan Krzysztof Juszkiewicz – ale też proszę zauważyć, że jeżeli teki odbiorca się znajdzie my 
musimy go obsłużyć a jeżeli nie ma taryfy dla kogoś takiego to my mamy go zostawić na lodzie, 
że tak powiem

Przewodnicząca Rady Miejskiej –ale macie dodatkowe pieniądze

Pan Krzysztof Juszkiewicz – to nie działa tak 

Pan Piotr Tomków – jeżeli mogę tutaj w sprawie tej energii i weryfikacji sporządzanych przez 
Przedsiębiorstwo. Dzisiaj odbyliśmy w Kamieniu Pomorskim i Burmistrz kamienia Pomorskiego 
zlecił  weryfikację  naszej  taryfy  spółce  z  Katowic  ona  weryfikowała  nowogardzkie  taryfy  i  te 
pytania dot. energii czytanie weryfikacji
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja przepraszam z całym szacunkiem my nie jesteśmy żeby 
weryfikować projekt również w naszym przypadku..

Pan Piotr Tomków – ale ja to skrócę, ale wszędzie jest przyjęty ten sam wskaźnik

Przewodnicząca Rady Miejskiej – na pewno jest wszystko porządku?

Pan Piotr Tomków – jest o 40 a 65 % jest planowany wzrost

Przewodnicząca Rady Miejskiej – radny Mazuro proszę

Radny Mazuro – co prawda ja na Komisji  pytałem ale mam zapytanie szersze bo to będzie 
dotyczyło  obydwu  operatorów  Pan  wspomniał,  że  na  hydroforniach  wymieniono  pompy 
głębinowe  i  to  będzie  czy  Goleniów  i  Nowogard  możecie  podać  gdzie  były  nowe  pompy 
głębinowe, które będą rozliczane w czasie?

Pan Piotr Tomków – my po przyjęciu obiektów nie było sprężarek i są wstawione nowe jest 
trafostacja  na  oczyszczalni  ścieków,  bo  po  pierwszej  połowy  stycznia  po  wykładaniu 
atmosferycznych została uszkodzona nie była do rozprawy więc musieliśmy zakupić koszt ok. 
15.000 zł za wszystkim nas jeszcze kosztowało to, że musieliśmy wynająć agregat prądotwórczy 
odpowiedniej normy aby urządzenia funkcjonowały łącznie z główną przepompownią na ulicy 
Runowskiej 

Radny Mazuro - ..dlatego pytam, bo my dalszą uchwałę mamy dot. wieloletni echo planu zakupu 
agregatów głębinowych  to  one  są  duże  ceny  a  potem,  dlatego,  że  rok  temu udało  nam się 
wybudować wodociąg na Wiewiecku i po budowie były dwa agregaty głębinowe i tam dopytuje 
się  czy one zostały gdzieś  zamontowane,  bo w tej  chwili  mamy zamontować a były 2 nowe 
agregaty  to  firma Eko Wark  bazowała  u  mnie  i  magazynowała  wszystkie  narzędzia  i  sprzęt, 
zbędne było zamontowanie nowych pomp na Wiewiecku i wiem, że zostało to przekazane dla 
PUWiSu w Nowogardzie, co się stało?

Pan  Piotr  Tomków –  one  są  jedna  została  wymieniona  w  Wiewiecku  druga  albo  jest  na 
magazynie ale w tej chwili  nie jestem w stanie odpowiedzieć konkretnie myśmy przejęli  nowe 
niezamontowane

Radny Mazuro – wyjaśnijmy Pani Burmistrz pamięta robiliśmy wodociąg Ginawy z Wiewiecka a 
jak się robi dokumentację to zasadne jest kupienie nowych pomp i ..faktycznie założone nowe 
pompy na, Pilichówku ale wtedy obsługiwał Goleniów nie wiem ci się zdarzyło, że one były takie 
być może one się już zużyły, ale to krótki okres

Pan Piotr Tomków –jedną wymieniliśmy a druga na pewno jest

Przewodnicząca Rady Miejskiej –to własność jest nasza?

Pan  Piotr  Tomków –  każdy  jeden  obiekt  ma  swoją  wydajność  i  potrzeby  pod  względem 
rozmiaru nie można zamontować pomp o wydajności 20 kilku m 3 na godzinę gdzie rozbiór jest 2 
m  3 na dobę, bo oni nie uzyskają odpowiedniej,  jakości wody.. i woda tylko później woda nie 
będzie  nadawała  się  do  picia  w  związku  z  tym  do  każdej  jednej  stacji  dobiera  się  pompę 
głębinową czy to pod względem podnoszenia i utrzymania ciśnienia 

Radny Mazuro – czy Goleniów miał jakieś wymiany?
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Pan Janusz Pietruszewski  –  nie,  ja  tylko remontowałem sprężarkę wymieniałem agregat  w 
Brzeźniaku, ale regenerowaliśmy we własnym zakresie i to jest wliczone w koszty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja mam jeszcze zapytanie do firmy PUWiS, ponieważ proszę 
nam wyjaśnić, co znaczy rozliczenie w czasie? Bo ja rozumem, że jeżeli się ponosi koszty to te 
koszty stanowią podstawę do wyliczenia taryf i już tu są .. wiem, że amortyzuje się latami, więc to 
się  latami  po  trochu  wlicza  do  tej  taryfy  natomiast  mnie  interesuje  jeszcze  jedna  rzecz  w 
powiązaniu z umową między PUWiS a Gminą Węgorzyno. W umowie jest dla mnie dziwny zapis, 
że po zakończeniu umowy a była na 3 lata, rok miną Gmina musi od was wszytsko odkupić po 
cenach rynkowych to wy macie roszczenie do Gminy, że musi wykupić proszę mi to wyjaśnić

Pan Krzysztof Juszkiewicz – jak Pani Przewodnicząca powiedziała amortyzacji..one mogą się 
pojawiać..amortyzacja  też  jest  traktowana  jak  środki  własne  Przedsiębiorstwa  i  jeżeli 
Przedsiębiorstwo  zaplanuje  kupić  agregat  to  my  w  planie  wieloletnim  zakładamy,  kiedy  ten 
agregat zostanie wykupiony.. w momencie zakupu my po my po amortyzacji jest to środek trwały 
i przez tyle laty będzie stanowić koszt dla spółki i przez tyle lat będzie stanowić koszt dla spółki 
koszt taryfy tj. rozłożenie w czasie plus koszt eksploatacji. Jeżeli jest to wymiana jednego agregata 
na drugi te koszty się bilansują a w przypadku zakupu nowych są one jeszcze mniejsze. Jeżeli to 
jest rozliczenie  pewnych inwestycji  w czasie mogą się  pojawić,  jeżeli  jest bilansowa w drodze 
kredytu w postaci  odsetek od kredytu..  w przypadku Gminy Węgorzyno inwestycje,  które  są 
ujmowane na rok przyszły kalo pewna cząstka amortyzowania.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – to, co z umową jak ona jest jeszcze na niecałe dwa lata i co 
później

Pan Krzysztof Juszkiewicz – jeżeli mówimy o umowie to nie jest taki ścisku obowiązek, że my 
musimy żądać to jest pewna kwestia wyważeni natomiast Gmina nie ma obowiązku się na to 
zgodzić.. jeżeli nie można czegoś zabrać, ponieważ stanowi to pewną całość i jest  potrzeba do 
technologicznego procesu, który jest wymagany bądź nie stanowi pewnej wartości technicznej 
więc nadaje się na złom wtedy roszczenie ma miejsce zgodnie z umową to jest koszt wartości 
rynkowej jaki wartość niezamortyzowana i to co nie znalazło się w tej taryfie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – płacimy za części niezamortyzowane?

Pan Krzysztof Juszkiewicz – jest w umowie, że takie wartości,  które nie znalazły odbicia w 
cenie, bo to byłoby nadużycie gdybyśmy wam dali więcej pieniędzy to co już

Przewodnicząca Rady Miejskiej –tak tylko w naszym mniemaniu może być taki przypadek, 
jak, że na przykład dana rzecz posłużyłaby ze 2 lata a ktoś decyduje na zamontowanie nowej po 
to żeby na niej zarobić

Pan Krzysztof Juszkiewicz – to jest jakaś hipotetyczna sytuacja my nie możemy sobie pozwolić 
na różnego rodzaju kombinacje to zależy od Gminy, bo jest właścicielem tego majątku

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  ..że  wam  się  należy,  że  wam  przysługuje 
roszczenie..ponieważ umowa ta dla Węgorzyna jest nowym waszym nabytkiem..to jest nowość na 
nasze potrzeby robiona

Radna  Kamińska –  proszę  mi  powiedzieć  to,  co  Państwo  teraz  założycie  to  jest  Państwa 
własność tak? czy podobna sytuacja była z Goleniowem wy odchodząc zabraliście coś sobą?
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Pan Janusz Pietruszewski – chcieliśmy zwrot pieniędzy, nie otrzymaliśmy

Radna Kamińska – i do kogo zwracaliście się o te pieniądze?

Pan Janusz Pietruszewski – zgodnie z umową przetargową, że PUWiS, powinien nam zwrócić

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jakieś wnioski? Proszę Panie sołtysie

Sołtys Sobczyk – jak zwał tak zwał, ale my sołtysi będziemy musieli powiedzieć ludziom na wsi, 
że 25 % poszło to 50 % poszło i to raz w II kadencji było zmiana operatora na 30 % ale takiej 
podwyżki,  szum  będzie  i  co  będą  oszczędzać  na  wodzie  to  przez  cały  rok  czasu  ale 
Przedsiębiorstwo cały czas patrzy i mówi tak jak oszczędzałeś na wodzie to na drugi rok walnę ci 
abonament

Pani Burmistrz – Wysoka Rado zawsze uchwalanie taryf są różne emocje mówimy o podwyżce 
cen wody i ścieków, ale w tamtym roku nie było i przez dwa lata mamy taką samą cenę..są to 
najniższe ceny ścieków..wiecie jak operatorzy nie podnoszą wszystko jest dobrze jak podwyżka 
jest źle.  Podwyżkę wody jak byśmy podzielili  równo przez dwa lata to dzisiaj  nie mielibyśmy 
takiego szoku  po prostu  te  koszty  należy  ująć  również  się  tutaj  jakby  bije  w pierś,  że  część 
kosztów tej podwyżki to jest ten podatek od nieruchomości, który musiałby wprowadzony, bo 
może  kilka  gmin  w  Zachodniopomorskim  jest,  która  daje  swój  majątek  do  prowadzenia 
działalności gospodarczej i nie bierze za to podatków kilka gmin jest w Polsce, bo pytałam. 
Więc Przedsiębiorstwo, które prowadzi działalność gospodarczą i z góry zakłada rentowność 10, 
12 % zysku niestety musi zapłacić gminie podatek i tego podatku, co uchwalaliśmy stawki to jak 
policzyłam w budżecie  to dochód mamy gdzieś  około 120 tys.  a  budowa kanalizacji  w ulicy 
Podgórnej 250 tys., ale to są ceny z trzech lat w kosztorysie inwestorskim, więc kiedyś było tak, 
że cenę wody i ścieków Gminy dotowały, bo były takie przepisy, że Gminy mogły ustalić dotację 
teraz nie ma tego a Przedsiębiorstwa, które prowadzą tą obsługę zarabiają na tej działalności jak 
wywóz  śmieci.  Oczywiście  te  podwyżki  nie  mogą  być  zawyżone  po  to  są  biegli  żeby  to 
weryfikować nie mogą być nie mogą być nieuzasadnione i na pewno jest wielki koszt, jaki nam 
zafundował Urząd Regulacji Energetyki, czyli podwyżki prądu, bo mówi się, że cena prądu dla 
gospodarstw  domowych  nie  Mozę  być  znacząco  wysoka,  ale  już  dla  przedsiębiorstw  a  ta 
podwyżkę, co mają zapłacić to, kto zapłaci zapłacimy to w cenie wody, więc to nie jest tak, ze 
mamy  operatora  z  Nowogardu  to  od  razu  mamy  wyższe  ceny,  nie  po  prostu  są  koszty 
wykalkulowane. Jeżeli chodzi o czyszczalnie ścieków to mieliśmy sytuację, że ścieki z całego miast 
szły  na  oczyszczalnie  tylko,  że  w połowie  miasta  szły  do  kanalizacji  ogólno  spławnej  nowy 
operator powiedział, że takich praktyk nie będzie stosował. Dzisiaj mamy sytuację, ze jak dobrze 
pamiętam 80 tys. m 3 ścieków pływa na oczyszczalni, dlatego ta cena jest wyższa a ci mieszkańcy, 
co  nie  mają  kanalizacji  będziemy  egzekwować  wywożenie  na  punkt  zlewny.  Do  póki  nie 
wybudujemy..więc  będziemy wymuszać  decyzjami do wywozu,  bo im więcej  ścieków trafi  na 
punkt zlewny to będziemy mieli  więcej  tych ścieków i  będzie  niższa cena.  Ja  tutaj  do końca 
prosiłam  operatora,  żeby  przeanalizował  tą  kalkulację  na  ścieki,  bo  trudno  wytłumaczyć 
mieszkańcom,  ale  musieliśmy  tą  sytuację  w  końcu  unormować,  więc  będziemy  się  z  tego 
tłumaczyć, ale to było konieczne do uregulowania. Dostaliśmy informacje, że na poniedziałek 
przyjeżdża do nas przedstawiciel z Komisji europejskiej do przeprowadzenia wizji lokalnej pod 
nazwą  przebudowa  oczyszczalni  ścieków  to  oznacza,  że  jesteśmy  wytypowani  do  zawarcia 
umowy..żeby  ograniczył  te  prace  do  niezbędnego  minimum,  ponieważ  jak  dostaniemy  te 
pieniądze na przebudowę tam jest kwota ok. 3 mln to wówczas wszystkie te prace będziemy 
mogli wykonać z funduszy unijnych. Dyrektor Tomków uznał, że niektórych prac niezbędnych, 
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np. nie zgodził się na przepompownie na ulicy, Runowskiej bo ten obiekt nam się rozsypuje i 
musi być wykonany 
Radna Kamińska – ja mam pytanie Pani Burmistrz..bo teraz jest 14 i Panowie już podnoszą 
jeszcze cztery to nie mogą poczekać to jest pierwsza rzecz a druga, że tak Pani broni, PUWiSu, że 
nagroda

Pani Burmistrz – nie bronie

Wiceprzewodniczący Powiatu p. Drozdowski – po tych stawkach stwierdzam i Pan sołtys 
również  zauważył  są  bardzo  duże  i  drastyczne  wody  a  szczególnie  ścieków  podam  dla 
zobrazowania proszę Państwa dzisiaj w Dobrej jest sesja uchwalili woda zdrożała 7,6 u nas 23,25 
% procenty może tak dużo nie mówią stawka jest m 3 1,99 plus Vat tutaj jest 2,37 i 2,32 a jeszcze 
bardziej drastyczna jest tutaj widzę podwyżka ścieków nie rozumiem skoro woda 23 ścieki 55. 
Mimo uzasadnienia  energii  to nie są cale koszty podatek nie jest to jakaś bardzo duża kwota 
natomiast w Gminie Dobrej podwyżka 12,8 w Węgorzynie 55% i tam za m3 3,30 u nas 3,93 zł 
uważam, że podwyżka jest bardzo drastyczna co w powiązaniu, że ta Gmina jest biedna zresztą 
jaki inne w okolicy o dużym bezrobociu a kiedy są duże podwyżki energii, opały, gaz będą nie do 
udźwignięcia dla dużej rzeszy ludzi i uważam może to prośba do Panów z PUWiS szczególnie 
może byście Państwo zobaczyli jakieś wykonali gest w stronę mieszkańców wykonali korektę bo 
55 % jak powiem szczerze analizowałem pytałem Panów z Goleniowa średnio, którzy też mają 
duży  operat  na  terenie  województwa  średnia  podwyżka  wyszła  25  %  bo  te  podwyżki  są 
drastyczne..tutaj chyba my bijemy rekord w województwie, jeżeli chodzi o podwyżki szczególnie 
ścieków

Wiceprzewodniczący  Rady p.  Szymko –  mam takie  pytanie  do  operatorów czy  gdyby  na 
terenie naszej gminy dzisiaj byłaby jedna firma to te stawki byłby niższe? Bo może pójdę dalej 
podwyżki  są  znaczne  i  Panowie  z  PUWiS  i  z  Goleniowa  te  wyliczenia  wszystko  zgodnie  z 
przepisami  tak  musi  być  nie  możemy  ingerować  w  te  wyliczenia,  bo  jak  powiedział 
Przewodniczący Komisji biegły wyliczał wszystko prawidłowo przedstawił, ale de facto myślę, że 
Rada nie jest za tym, żeby te stawki były takie wysokie, jakie są przedstawione przez Państwa, 
ponieważ faktycznie uderzają w rodziny, w których jest ich mało zużywają mało wody a tu jak 
któraś rodzina zużyje 2 m3 wody to zapłaci więcej za opłatę abonamentową jak za zużytą wodę i 
ta opłata mówiono, że to jest tylko koszt odczytu licznika na dzisiaj są to znaczne opłaty dlatego 
radni zdecydują, bo na Komisji było bojowo ja osobiście wstrzymałem się od głosu bo tak jak 
sołtys  nawet powiedział,  że media przekażą z taką informację,  że radni podnieśli  tak wysoką 
stawkę za wodę i za ścieki myślę że są to znaczne podwyżki

Pan Piotr Tomków - ..kosztów jak gdyby jeden czy dwóch operatorów teren został podzielony 
jedni mają 13 obiektów a Wodociągi maja 5 czy 4 obiekty sprzedaż wody jest porównywalna na 
tym samym poziomie koszty utrzymania i przepisy w tym zakresie, które są też czy to operatora 
Wodociągi czy nas obowiązują te same koszty wody i wymogi przepisów prawa, które niestety od 
2006 roku tak dają popalić zakładom wodociągów, że wodociągi są, jako instytucja do ściągania 
podatków..opłaty  są  narzucone od zewnątrz  czy  wymogi  sanitarne  o monitorowaniu  procesu 
uzdatniania  wody i procesu dostawy to też są odpowiednie wymagania.  Tutaj Pani Burmistrz 
wspomniała odnośnie ścieków, że takie wysokie są ścieki proszę Państwa przepis wyraźnie mówi, 
jeżeli przedsiębiorstwo wyeksploatowało urządzenia kanalizacyjne, które nie posiadają urządzeń 
do podczyszczania tych ścieków..W związku z tym w momencie przejęcia z dniem 1 stycznia 
umowy  zostały  podpisane  z  odbiorcami  tylko  i  wyłącznie  gdzie  kanalizacja  sanitarna  jest 
włączona w system kanalizacyjny, który przetłacza wszystkie ścieki na oczyszczalni. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – ..koszty stałe są takie same czy ja obsługuje 5 czy 10 czy 20 
osób wiadomo, że te koszty przy większej ilości obsługiwanych rozkładają się po mniejszej części 
i te stawki byłby niższe. Czy są jeszcze jakieś uwagi? proszę
Przewodnicząca  Rady  Osiedlowej  p.  Stasiak -..ponieważ  okazuje  się,  że  w  Gminie 
Węgorzyno  są  poszkodowani  ludzie  którzy  działają  ekologicznie  i  są  idealnie  podłączeni  do 
kanalizacji  i  maja  bezodpływowe  szamba  a  najbardziej  dostaną  po  portfelu  ludzie  którzy  są 
podłączeni do kanalizacji bo 55 % w zwyżki ja wiem ile to jest w moim gospodarstwie domowym 
to jest bardzo duży koszt, niestety ta część południowa płaciła kiedyś a przez ostatni okres kiedy 
jest PUWiS  z tego co wiem nie płaci za ścieki i to wyszło, że ci co są podłączeni do kanalizacji 
muszą płacić za tych którzy mają bezodpływowe szamba co jest karalne a u nas nie ma czegoś 
takiego, że Strażnik chodzi i sprawdza czy to szambo jest faktycznie bezodpływowe i może na to 
nakładać kary administracyjne

Radny Mielcarek – muszę odpowiedzieć Pani prezes Sparty, pamiętam jak to było Goleniów 
kasował bezprawnie za ścieki w tej części południowej miasta

Pan Piotr Tomków – Pani Burmistrz wspomniała o spotkaniu, bo się dzisiaj dowiedzieliśmy z 
funduszu z możliwością sfinansowania modernizacji ścieków teraz przyjmując tutaj zakładając, że 
2009  roku  będzie  rozpoczęta  ta  inwestycja,  więc  chcielibyśmy  wprowadzić  taką  korektę  do 
wielkości taryfy to jest nie wielka, ale co dale 5 gr pomniejszamy netto

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  chciałabym  powiedzieć,  że  te  taryfy  nie  zyskują  mojej 
akceptacji nie będę głosowała za przyjęciem tych taryf dla mnie są oburzająco wysokie i nie chcę 
fundować naszym mieszkańcom takich taryf gdybym mogła zrobić więcej to bym je obniżyła. 
Przechodzimy do głosowania, kto jest za przyjęciem uchwały jak mówi o tym projekt na druku nr 
6? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 2
Przeciw - 4
Wstrzymało się - 6
Uchwała nie została podjęta 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  przechodzimy  do  projektu  druku  nr  7  w  sprawie 
zatwierdzenia  taryf  za zbiorowe zaopatrzanie  w wodę i  zbiorowe odprowadzenie  ścieków.  Ja 
myślę, ze dyskusja była w obu przypadkach, więc przejdziemy od razu

Wiceprzewodniczący Powiatu p. Drozdowski – chciałbym uzyskać, bo padło pytanie ja też 
byłem w zeszłym roku to PUWiS w Nowogardzie zobowiązał się, że przez 1, 5 roku nie będzie 
podwyżek dopiero 1 lipca nie wiem, jeżeli był zapis to proszę wyjaśnić, bo jeżeli zapis umowy jest 
inny to ja cofam to

Pani Burmistrz – rozmawiałam z Kancelarią czy możemy stosować ta taryfę po upływie 12 
miesięcy 16 miesięcy i uchwała podjęta w tamtym roku okazało się, że była na 12 miesięcy, że 
taryfa obowiązuje do lutego, 2009 więc stąd być może to był błąd i teraz nie można stosować 
tych 16 miesięcy

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przedstawione nam było na sesji rok temu, że to jest jedyne 
rozsądne wyjście i to wszystko było po czasie i żeby mogła obowiązywać taryfa dotychczasowych 
stawkach musieliśmy podjąć tą uchwałę a zgodnie z prawem można było przedłużyć tylko na rok. 
Myślę, że przejdziemy już do głosowania, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia 
taryf  za  zbiorowe  zaopatrzanie  w  wodę  i  zbiorowe  odprowadzenie  ścieków  po  przyjęciu 
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autopoprawki pani Burmistrz dot. ceny ścieków gdzie wartość netto za m 3 będzie wynosić 3,88? 
Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 2
Przeciw - 6
Wstrzymało się - 4
Uchwała nie została podjęta 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do kolejnego projektu uchwały który jest na 
druku  nr  8  uchwalenia  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń 
kanalizacyjnych na terenie gminy Węgorzyno. Proszę komisję o opinię

Przewodniczący  Komisji  Budżetowo  –  Gospodarczej  p.  Mazuro –  Komisje  nie 
zaopiniowały projektu uchwały ze względu na równą ilość głosów

Pani  Burmistrz –  Wysoka  Rado  ja  chciałbym  zdjąć  tą  uchwałę,  ponieważ  operator  musi 
dokonać korekty tych punktów na modernizację

 Przewodnicząca Rady Miejskiej – czyli mamy wniosek o zmianę w porządku obrad. Wysoka 
Rado, kto jest za tym, aby projekt na druku nr 8 wycofać z porządku obrad? Kto jest za proszę o 
podniesienie ręki
 Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do kolejnego tematu do Statutu Miejskiej 
Biblioteki druk nr 9. Proszę Komisję o opinię

Przewodniczący Komisji  Budżetowo – Gospodarczej  p.  Mazuro – Komisja  wnioskuje  o 
dopisanie w § 1 punkt 3 zmienia w zamian za likwidację biblioteki prowadzony będzie punkt 
biblioteczny i z tą poprawką zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Panie Mecenasie proszę mi pomóc, ponieważ komisje chcą 
o dopisanie punktu 3 a nie ma 2 nie drugi jest w § 7 zmiany wprowadzamy w § 7 punkt 1 i punkt, 
2 więc jeżeli my chcemy coś dopisać w § 1 uchwały, bo tak mam rozumieć uchwały czy statutu?

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – uchwały

Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę pokazać Panu Mecenasowi opinię w punkcie 6 gdzie 
jest mowa o druku nr, 9 ale to byłby punkt 1 i 3 jakaś kolejność..ogłaszam techniczną przerwę 10 
minut

- 10 minut –
Na salę obrad nie powrócili radny Cierpisz i radny Kłosiński
Przewodnicząca Rady Miejskiej – koniec przerwy, postawie wniosek, aby w § 1 podpunkt 1 
brzmiał § 7 otrzymuje brzmienie punkt 1 biblioteka prowadzi podpunkt 1 oddział dla dorosłych 
2 oddział dla dzieci 3 filie biblioteczne w Runowie Pomorskim, Sielsku i Kąkolewicach i mój 
wniosek  dodać  podpunkt  4  punkt  biblioteczny  w  Cieszynie  oraz  punkt  2  bibliotek  może 
prowadzić punkty biblioteczne oraz inne punktu udostępniania zbiorów bibliotecznych. Mamy 
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dwa wnioski w tej chwili to jest wniosek dalej idący jest wniosek, który ja teraz postawiłam, kto 
jest za tym wnioskiem, o którym mówiłam
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 8
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 2
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  wniosek  komisji  upadł  przechodzimy  do  głosowania 
uchwały, kto jest za przyjęciem takiej uchwały? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 8
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 2
Uchwała został podjęta

Uchwała Nr XXVIII/271/2008
w sprawie zmiany Statutu Miejskiej Biblioteki Publicznej w Węgorzynie

(uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu)

Powrócili na salę obrad radny Cierpisz i radny Kłosiński
Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do kolejnego druku uchwały na druku nr 19 
wyrażenia zgody na użycie herbu Węgorzyna przez Gminne Koło Pszczelarzy w Węgorzynie. 
Komisja już obradowała nad tym, więc proszę komisję o opinię

Przewodniczący  Komisji  Budżetowo  –  Gospodarczej  p.  Mazuro –  projekt  uchwały 
zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  czy  są  jeszcze  jakieś  wnioski  lub  uwagi?  Nie  ma,  więc 
przechodzimy do głosowania, kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała został podjęta

Uchwała Nr XXVIII/272/2008
w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu Węgorzyna przez Gminne Koło Pszczelarzy 

w Węgorzynie

(uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do kolejnego druku nr 20 w sprawie zmiany 
budżetu  Gminy  Węgorzyno  na  rok  2009.  Komisję  również  pracowały  nad  tymi  zmianami  i 
proszę o opinię

Przewodniczący  Komisji  Budżetowo  –  Gospodarczej  p.  Mazuro –  komisję  miały  a  ten 
projekt mówi o termomodernizacjach i to jest problem pilny i zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jakieś pytania? Ja mam pytanie moje w interpelacjach 
mówiłam o tych projektach unijnych czy modernizacja biblioteki nie wpisywałaby się w ten jeden 
z tych projektów
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Pani Burmistrz – biblioteka  wpisuje  się  w termo w tych ramach mamy ocieplenie  budynku 
zmianę dachu ocieplenie stropu, stolarka okienna drzwiowa..także biblioteka jest planowana

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  czy  są  jakieś  wnioski?  Nie  widzę  przechodzimy  do 
głosowania, kto jest za przyjęciem nowego druku nr 20? Kto jest proszę o podniesienie ręki

Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 2
Uchwała został podjęta

Uchwała Nr XXVIII/273/2008
w sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2009

(uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do kolejnego projektu uchwały poprawiony 
druk nr 12 ja mam takie pytanie czy ta poprawka wynika z wniosku Komisji proszę o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – komisje wnioskowały o 
wykreślenie budynku hali i łącznika oraz oddanie w użyczenia dla Gimnazjum w projekcji tym 
poprawionym mamy mowę tylko o hali a my mówiliśmy o łączników, bo sprowadzało się do 
tego, ze na hali było dwóch gospodarzy i gimnazjum i podstawówka, ze korzystają to muszą się 
dogadywać, ale musi być jeden gospodarz, który będzie nim zarządzał

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czyli  poprawka nie ujmuje wniosku Komisji,  proszę nam 
wyjaśnić

Kierownik WNRiOŚ p. Chodorowska –Król – poprawka ujmuje wniosek Komisja nie chciała, 
żeby dla podstawówki nie oddawać budynki hali i ta poprawka została naniesiona

Przewodnicząca Rady Miejskiej – hali i łącznika proszę przeczytać opinię komisji

Kierownik WNRiOŚ p. Chodorowska –Król – i rysunek jest i nie ma zakreślonej hali tak

Przewodnicząca Rady Miejskiej – hali, ale wniosek był również łącznik

Radna Kamińska – integralna część hali to jest ten łącznik

Kierownik WNRiOŚ p. Chodorowska –Król – ale gdzie bo łącznik jest traktowany jako klatka

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  nie  o  tym  mówicie  nie  zrozumiała  się  Komisja  z 
urzędnikiem, ponieważ komisji chodziło o te pomieszczenie, o które trzeba przejść żeby wejść do 
hali

Kierownik WNRiOŚ p. Chodorowska –Król – bo ten łącznik przy Szkole Podstawowej to 
będzie normalne jak będzie oddane dla podstawówki

Radna Kamińska – nie, nie Pani pomyślała o łączniku, który jest między Gimnazjum a halą a 
myśmy mówili cały czas o tym wejściu od strony miasta
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Kierownik WNRiOŚ p. Chodorowska –Król – było mówione łącznik a czy ktoś powiedział, że 
ten od ulicy?

Radna Kamińska - tak

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  dobrze  wiemy  już,  w  czym tkwi  szczegół  proszę  Pani 
Burmistrz

Pani Burmistrz – hala jest, jako hala sportowa a łącznik jest jakby, bo to się nie wymienia, jako 
czegoś  odrębnego  ten  łącznik  łączy  faktycznie  dwa  obiekty  halę  ze  Szkołą  Podstawową,  ale 
łącznik nie możemy przypisać dla Gimnazjum, ponieważ łącznik jest dla podstawówki przejścia 
do szatni i nie możemy go przepisać do jednego zarządcy Gimnazjum..

Radna Kamińska – intencją  Komisji  było to, że skoro łącznik jest częścią hali  to żeby halą 
zarządzało Gimnazjum tak jak mówiliśmy kwestia dogadania i taka była intencja nie może być 
dwóch gospodarzy

Pani Burmistrz - ..zapisywanie precyzyjnie nie ma to większego znaczenia, bo łącznik on łączy 
dwa obiekty i Gimnazjum i podstawówkę

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja mam takie pytanie do Pana Mecenasa a to proszę może 
mi się coś rozjaśni

Radny  Mazuro –  to  jest  mały  wycinek  tego  łącznik  myślę,  że  ten  wniosek  komisji 
zmodyfikowałbym, jako bez hali i łącznika i będzie jeden gospodarz na łączniku i hali
(dyskusja między radnymi)
Przewodnicząca Rady Miejskiej – wniosek, który będziemy głosować jest, aby w § 1 punkt 2 
zmienić słowo 5 na 4 do dopisać w nawiasie łącznika, kto jest za przyjęciem takiego wniosku? 
Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 11
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 1
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  kto  jest  za  podjęciem  uchwały?  kto  jest  za  proszę  o 
podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 11
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 1
Uchwała został podjęta

Uchwała Nr XXVIII/274/2008
w sprawie wyrażenia zgody na użytkowanie na czas nieokreślony dla Szkoły 

Podstawowej w Węgorzynie części nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem 
811/2 położonej w obrębie ewidencyjnym numer 1 miasta Węgorzyna

(uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejny  projekt  uchwały jest  na druku nr 13 w sprawie 
wyrażenia  zgody  na  użytkowanie  na  czas  nieokreślony  dla  Gimnazjum  w  Węgorzynie 
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nieruchomości  zabudowanej położonej na działkach o numerach ewidencyjnych 275/1,  740 i 
1250/10 oraz części  nieruchomości  zabudowanej  oznaczonej  numerem 811/2 położonych w 
obrębie ewidencyjnym numer 1 miasta Węgorzyno. Komisję proszę o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie

Kierownik WNRiOŚ p. Chodorowska –Król – tutaj też trzeba dopisać łącznik

Przewodnicząca Rady Miejskiej – to wniosek, aby w § 1 punkt 2 brzmiał tak w użyczeniu, o 
którym mowa w ust. 1 podlegać ma grunt całych działek nr 275/1 i nr 740, część działki nr 
1250/10 wraz z budynkiem Gimnazjum i łącznikiem oraz część działki nr 811/2 pod budynkiem 
hali sportowej i łącznikiem wraz z budynkiem hali sportowej i łącznikiem. Kto jest za przyjęciem 
takiego wniosku? Proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za przyjęciem uchwały z tym wnioskiem? Proszę o 
podniesienie ręki

Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała został podjęta

Uchwała Nr XXVIII/275/2008
w sprawie wyrażenia zgody na użytkowanie na czas nieokreślony dla Gimnazjum w 

Węgorzynie nieruchomości zabudowanej położonej na działkach o numerach 
ewidencyjnych 275/1, 740 i 1250/10 oraz części nieruchomości zabudowanej oznaczonej 

numerem 811/2 położonych w obrębie ewidencyjnym numer 1 miasta Węgorzyno

(uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 14 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 
bez  przetargowym nieruchomości  gruntowych  oznaczonych  numerami  ewidencyjnymi  560/2, 
560/3,  560/4,  654/1,  654/2,  654/3 i  654/8 położonych w obrębie  nr  3  miasta  Węgorzyno. 
Proszę Komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  kto  jest  za  podjęciem  uchwały?  Kto  jest  za  proszę  o 
podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała został podjęta
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Uchwała Nr XXVIII/276/2008
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bez przetargowym nieruchomości 

gruntowych oznaczonych numerami ewidencyjnymi 560/2, 560/3, 560/4, 654/1, 654/2, 
654/3 i 654/8 położonych w obrębie nr 3 miasta Węgorzyno

(uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 15 wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargu 
ustnego  nieograniczonego  nieruchomości  gruntowych  oznaczonych  numerami  ewidencyjnymi 
654/4,  654,  5654/6,  654/7,  654/9  położonych  w obrębie  nr  3  miasta  Węgorzyno.  Komisję 
proszę o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jakieś wnioski  lub uwagi? Nie widzę. Kto jest za 
przyjęciem uchwały jak mówi o tym druk 15? Proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała został podjęta

Uchwała Nr XXVII/277/2008
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargu ustnego nieograniczonego 

nieruchomości gruntowych oznaczonych numerami ewidencyjnymi 654/4, 654, 5654/6, 
654/7, 654/9 położonych w obrębie nr 3 miasta Węgorzyno

(uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 16 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Społeczno – Oświatowej Rady Miejskiej w Węgorzynie na 2009 rok. Komisję proszę o opinię

Przewodnicząca Komisji Społeczno – Oświatowej p. Kamińska – zaopiniowała pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jakieś wnioski do planu pracy? Proszę Panie sołtysie

Sołtys  Rataj –  co  to  oznacza  Współpraca  z  Radami  Sołeckimi  i  mieszkańcami  w  zakresie 
wstępujących problemów i potrzeb danego sołectwa co to ma oznaczać

Przewodnicząca Komisji Społeczno – Oświatowej p. Kamińska – ja cały czas się domagam, 
proszę o to żebyśmy mogli być na bieżąco w waszych spotkaniach i potrzebach, bo bardzo często 
możemy uchwałą  wyskoczyć  jest  dla  wsi  a  po  prostu  nie  mamy wiedzy  i  okazuje  się,  że  na 
spotkanie jesteśmy zaproszenie każdy radny gdzie tam należy natomiast chcemy żeby czasem się 
spotkać mamy intencję tutaj jak Pani Burmistrz robi żeby była zaproszona cała komisja.

Sołtys Sobczyk – cała ta współpraca powinna grać w dwie strony, bo my jak mamy zebranie to z 
miłą chęcią zapraszamy zresztą mamy to w statucie swoich radnych a współpraca powinna być 
dwustronna

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są wnioski do planu pracy komisji? Nie widzę, kto jest 
za przyjęciem uchwały w treści jak jest na druku nr 16? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
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Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała został podjęta

Uchwała Nr XXVII/278/2008
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Społeczno – Oświatowej Rady Miejskiej w 

Węgorzynie na rok 2009
(uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejna na zatwierdzenie planu pracy Komisji Budżetowo – 
Gospodarczej Rady Miejskiej w Węgorzynie na rok 2009. Proszę o opinię
 
Przewodniczący  Komisji  Budżetowo  –  Gospodarczej  p.  Mazuro –  członkowie  komisji 
zaopiniowali pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy Wysoka Rada ma jakieś wnioski żeby dopisać do tej 
Komisji?  Nie  widzę.  Przechodzimy  do  głosowania,  kto  jest  za  zatwierdzeniem  planu  pracy 
komisji? Kto jest za proszę o podniesienie ręki

Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała został podjęta

Uchwała Nr XXVII/279/2008
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetowo – Gospodarczej Rady Miejskiej 

w Węgorzynie na rok 2009
(uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do druku nr 18 zatwierdzenie planu pracy 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Węgorzynie na rok 2009. Odczytam, że Komisję projekt 
uchwały zaopiniowały pozytywnie. Czy są jakieś wnioski lub uwagi? Bardzo proszę Panie sołtysie

Sołtys  Sobczyk –  ja  chciałem się  zapytać  Kontrola  realizacji  interpelacji  zgłoszonych  przez 
radnych  jak  to  się  ma  odbywać,  bo  ja  rozumiem  interpelacja  to  pytanie.  Jak  to  będzie 
kontrolowane?

Przewodnicząca  Rady Miejskiej –  czas  pokarze,  to  tak w formie  żartów ale  to  tak  chyba 
faktycznie  będzie  ponieważ  nie  mamy  tutaj  przewodniczącej  Komisji  Rewizyjnej  i  ja  myślę 
Przewodnicząca najtrafniej by nam to wyjaśniła ale nie ma jej. Dobrze może Pan radny Wolter 
odpowie nam na pytanie sołtysa?

Radny Wolter – a dlaczego ja..

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  Pani  radny  Pan  nie  słuchał,  co  ja  mówiłam  właśnie 
powiedziałam,  że  odpowiedzieć  nam potrafiła  Pani  Przewodnicząca,  ale  Pan  sołtys  chciałby 
usłyszeć od członków komisji a Pan tym członkiem jest, więc proszę 

Radny Wolter – prawą ręką jest Pani Kamińska
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – ale ja zaczynam po kolei, Pani radny udzielam Panu głosu 
czy Pan chce odpowiedzieć sołtysowi?

Radny Wolter - ..

Radna Kamińska – na piśmie udzieli Pani Przewodnicząca odpowiedzi

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  już  od  drugiego  członka  Pan  sołtys  nie  chce  usłyszeć 
odpowiedzi.  Jeśli  nie  ma konkretnych wniosków to przechodzimy do głosowania,  kto jest  za 
przyjęciem za zatwierdzeniem planu pracy komisji? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała został podjęta

Uchwała Nr XXVII/280/2008
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Węgorzynie 

na rok 2009
(uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu)

Ad. 6 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  przechodzimy  do  6  części  odpowiedzi  na  wnioski  i 
zapytania radnych oraz na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach
Pani Burmistrz – Wysoka Rado odpowiedzi na interpelacje  Pani radna Kamińska pochylony 
słup  przekażemy  do  energetyki.  Śmieci  wzdłuż  drogi  Lesięcin  Kąkolewice  ja  uzgodniłam  z 
Panem  Makarskim,  chociaż  nie  należy  to  do  naszych  zadań,  bo  to  jest  droga  powiatowa  i 
przystanki te zatoki autobusowe są w gestii Powiatu, ale jak ja jadę do Łobza i widzę te sterty 
śmieci na zatokach to po prostu dzwonie do Makarskiego i proszę żeby to zabierał, bo tak się 
właśnie to zaczyna na wiosnę, bo Powiat będzie sprzątać, ale dopiero w maju. Całej drogi nie 
będziemy sprzątać przekażę do Powiatu, ale zatoki tutaj Lesięcin Kąkolewice to sprzątamy i jest 
to zasługa Pana Makarskiego oczywiście ja mu za to nie płacę, bo jest to na granicy Gminy i nikt 
nie patrzy na to czy jest to droga Gminna czy Powiatowa. Pan radny Szymko przejazd kolejowy 
Cieszyno ja prosiłam Anie z Biura Rady Miejskiej żeby wyciągnęła wszystkie interpelacje, jakie 
były  wciągu  dwóch  lat  a  pamiętam,  że  Pani  radna  Kwiatkowska  dwie  albo  trze  zgłaszała 
przekazywaliśmy te interpelacje  do wydziału  PKP mamy na piśmie,  że się  nie  należy,  że  nie 
trzeba,  że to jest  zbędne ja  mam nadzieje,  że teraz Prokurator jak będzie badał sprawę tego 
wypadku to wystąpi do nas nawet poinformujemy go, że były ze strony radnych takie działania i 
dlaczego  PKP  odpowiada,  że  takie  zabezpieczenie,  jakie  tam  jest  to  wystarczy.  Na  pewno 
szefostwo PKP wie, że tam nastąpił wypadek dwie ofiary śmiertelne i powinno podjąć działania 
wiem,  że  Policja  też  składa  ostre  pismo do  PKP.  Naprawdę  PKP uważa,  że  są  zachowane 
wszystkie oznakowania właściwe przejeżdżający powinien zachować ostrożność czy zachował nie 
wiadomo.  Runowo chodnik  ja  jeszcze  odpowiadałam i  Powiat  składał  wniosek  do  RPO na 
przebudowę drogi  Powiatowej  od  torów kolejowych jednak zdecydował  Zarząd Starostwa w 
Łobzie,  że  od  torów kolejowych  do  Banku,  czyli  cała  droga  Powiatowa  włącznie  do  torów 
kolejowych będzie przebudowana

Radna Kamińska – Pani Burmistrz wszystko się zgadza, ale ulica Strzelecka jest odrębną droga 
tam do piekiełka 

Pani Burmistrz – to jest nasz odcinek i wiąże się z tym RPO, ponieważ szef dróg Powiatowych 
mnie poinformował, że teraz siedzą i liczą ile mogą pieniędzy przekazać na ten projekt i być 
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może,  że  na  najbliższą  sesje  dostaniemy  porozumienie  do  podpisania  żebyśmy  założyli  do 
przejścia przez tory kolejowe i tutaj chyba koło sklepu żeby wejść w tą Połchowską, ponieważ w 
tych kryteriach na  drogi  RPO nie  ma środków na ciągi  piesze.  Pyta  się  Biernacki  czy  damy 
pieniądze,  bo jak  nie  dodamy,  bo jak  nie  dodamy to nie  będzie  chodników..są  takie  kryteria 
ogłoszone,  że jeżeli  oni chcą to ująć w zadaniu to mają gorszą ocenę projektu  i  teraz mówi 
Starosta, jeżeli  ma projekt przepaść to lepiej nie startować, jeśli mamy robić Runowską to czy 
dołożymy się do projektu, ale to są wstępne rozmowy. Jeszcze dzisiaj Biernacki mi mówił, że 
jeszcze liczą i nie wiedzą czy będą potrzebować pieniędzy na chodniki. Pan radny Hlib naprawa 
dróg ogólnie ja w ubiegłym roku chyba w styczniu informowałam Państwa tak ogólnie o stanie 
dróg ona miała być powtórzona teraz, ale nie zdążyliśmy jej przygotować, bo było bardzo dużo 
innych prac przygotujemy ja na luty i będzie pełna informacja o drogach na terenie gminy. Pani 
radna Kuźmińska sprawa Pana Marka Bukato to jest jedna pełna teczka w tej chwili sprawa jest w 
sądzie. Sprawa zaczęła się od tego, że dwóch sąsiadów uzgodniło między sobą, że mogą sobie 
troszeczkę z naszej drogi gminnej cos wyrównać podrównać a teraz doszło do tego, że teraz są w 
ostrym sporze i teraz Gmina ma rozstrzygnąć, który Pan ile ziemi przesypał i teraz Pan Bukato 
ma  utrudniony  wjazd  na  swoja  działkę  Pan Rzepka,  który  jest  jakby  stroną  w sporze,  który 
twierdzi, że nic takiego się nie stało mamy specjalistę od dróg Pana inżyniera Kota Pan Bogdan 
Idzik prowadził  tą sprawę były wizje z geodetami każda ze stron wzięła swojego geodetę do 
stwierdzenia  jak  drogi  zostały  naruszone  różne są  opinie  geodetów.  Nie  zgadzam się  tutaj  z 
Panem  Bukato,  że  naruszaliśmy  termin  KPA,  bo  na  moją  prośbę  Pani  Sekretarz  całą  ta 
korespondencję do Pana Bukato przejrzała z terminami wpływu podania i odpowiedzią Gminy i 
myślę, że na kilkanaście pism tylko z jednym uchybiliśmy z terminem, więc sprawa jest trudna 
zawiła  w końcu  powiedzieliśmy Panu  Bukato  proszę  iść  do  sadu.  Występował  wcześniej  do 
Kolegium Orzekającego, które uznało, że nie wydaje decyzji administracyjnej wiec niech orzeknie 
sąd są strony droga jest gminna, więc my też jesteśmy stroną 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – on miał też taki żal do gminy, że nie był informowany na 
bieżąco o postępowaniu

Pani Burmistrz – to nie prawda jest kilkanaście pism 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  ale ten Pan mi również przyniósł tą teczkę i ja widziałam 
terminy  w których  wysyłał  pisma  później  je  monitował  w dalszym ciągu  nic  mijały  kolejne 
miesiące i dopiero po jakimś czasie ja może powiem tak Pan Bukato złożył w końcu skargę i 
Rada ma w kompetencjach rozpatrywanie tych skarg na działanie Burmistrza a w tym momencie 
przekaże Pani Burmistrz żeby swoje ustosunkowanie do niej wypracowała bo to co Pani mówi to 
tą teczkę dokumentów proszę spisać i to musi być przez Radę.

Pani Burmistrz – dobrze, więc sprawa jest w toku będziemy to wyjaśniać w każdym bądź razie 
sprawa należy do kategorii spraw trudnych. Pani Bogusława Kuźmińska zrezygnowała z lokalu. 
Lokal  przeszedł  do Gminy został  zagospodarowany jest  dokonany  przydział  ten lokal  został 
podzielony w ten sposób, że zajęła go matka wychowująca czwórkę dzieci i jeszcze kawałek z 
tego lokalu zostało nam Pani Kuźmińskiej i na ten kawałek to jest kuchenka z korytarzem chce 
przesunąć Pana z Sielska na jego miejsce pójdzie rodzina z budynku przychodni a na zwolniony 
lokal w przychodni pójdzie dłużnik z osiedla, więc potrzebuje tego lokalu do zamiany i sprawa 
jest w toku  

Radna Kamińska – a to znaczy, że z Sielsk jednego ze szkoły wyniesiemy a drugiego wsadzimy?
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Radny  Kłosiński –  nie,  Pani  Burmistrz  może  źle  powiedziała  weźmiemy  jednego  z  tego 
„ośrodka zdrowia” damy go tutaj na to miejsce jego przyjdzie wielodzietna rodzina i budynek w 
„ośrodku zdrowi” będzie wolny do zasiedlenia 

Radna Kamińska – czy ja dobrze rozumuje zabierze Pani ze szkoły tego Pana, który do tej 
pory..już tyle razy było monitowane żeby go zabrać 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  nie o starym „ośrodku zdrowia”

Radna Kamińska – a ja myślałam, że o szkole

Pani Burmistrz – ten Pan ma już na piśmie, kiedy ma się przenieść do Ośrodka dla samotnych 
mężczyzn w Łobzie już się pakuje… będzie zasiedlone a zyskuje lokal do zrobienie tej składanki 
takiej żeby przenieść dobrowolnie jak się zgodzi czekam na odpowiedź rodzinę z Osiedla, która 
ma duże zadłużenie i powinna zwolnić lokal dla czekającej kolejki 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  Pani Burmistrz a proszę powiedzieć może nie teraz bo Pani 
musi to sprawdzić ten lokal po Pani Kuźmińskiej z tego co mi ludzie mówili co przychodzili na 
dyżury on się składał z jednego pokoju,  kuchni,  łazienki i  przedpokoju.  Skoro ten pokój jest 
przydzielony dla tej  Pani z 4 dzieci,  czyli  zabrany jest  do innego mieszkania to zostaje  tylko 
kuchnia z łazienką i przedpokój to jak tego Pana ze Sielska to ile tam metrów zostaje?

Pani Burmistrz – z Sielska jest Pan samotny, który chce opuścić swój domek i chce się przenieść 
właśnie tutaj on mówi, ze mu starczy mała kuchenka, ubikacja korytarz tam są takie mieszkania 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  dlatego  pytam  ile  metrów  kwadratowych  i  nawet  nie 
oczekuje odpowiedzi, bo mówiła, że Pani Burmistrz musi to sprawdzić 

Radny Wolter – proponuję sprawdzić to na gruncie a nie dyskutować..

Radna Kamińska – czego Pan się boi tej dyskusji przecież tam się nic nie wydarzyło 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę o spokój. Pani Burmistrz proszę dalej kontynuować

Pani Burmistrz – kolejna interpelacja sprawy sądowe przedstawimy taki wykaz jest założona 
baza  za  te  sprawy  sądowe odpowiada  zastępca,  każda  sprawa  ma swoją  historię.  Wdrożenie 
reformy obniżenia wieku przedszkolnego jak wiemy w tamtym tygodniu sejm przyjął ustawę ja 
już w grudniu wydałam zarządzenie do przygotowanie się do tej reformy i w niedługim czasie 
poprosimy Komisję Społeczno – Oświatową i przedstawieniem i dyrektorki Szkół Podstawowych 
maja  termin  przedstawienia  bazy  lokalowej,  jaka  jest  wymagana  dla  potrzeb  reformy  także 
rozpatrujemy nad tym i poprosimy Komisję o opinię.  Wszystkie te projekty przekazujemy do 
Pani Dyrektor Biblioteki, bo zobowiązałam ja do składania wniosków w tamtym roku złożyła 
wniosek na modernizację biblioteki, ale niestety ten wniosek nie przeszedł w tym roku nie wiem, 
nad jakimi wnioskami Pani Dyrektor pracuje, ale ma polecenie, że ma starać się o fundusze 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  ale Teatr Polska to Gminy muszą się porozumieć z tymi 
grupami teatralnymi i to maja jako razem składać wniosek czyli Gmina z grupami nie jednostka 
kultury

Pani Burmistrz – Pani Sekretarz mamy ten projekt?
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Pani Sekretarz – nie, nie mamy

Pani Burmistrz – to poszukamy. Centrum Kultury tak wiemy o tych wszystkich funduszach, bo 
one raptem po dwóch latach startują i mamy propozycję i musimy się zastanawiać, co wybierać, 
bo nie stać jest nas brać we wszystkich udział. Pan sołtys z Winnik zgłosił propozycje tych tablic 
takich na obejmach tak to jest dobry pomysł i my w mieście mamy takie obejmy zrobiłam gdzie 
ludzie takim starym zwyczajem po prostu wieszali na drzewach i po prostu łatwiej jest zrobić 
tablicę  niż  wałczyć  z  ludźmi.  Może  sołtysi  się  zgodzą  z  moją  propozycją,  że  my  zlecimy 
wykonanie takich tablic do Pana Makarskiego na wszystkie sołectwa i zapłacimy to z funduszy 
sołeckich..dobra  podyskutujemy.   Brzeźniak  Sielsko  usunąć  topole  tutaj  zastępcą  tez  sobie 
zanotowała  wnioski  zostaną  złożone..  tak,  ale  Dyrektor  tłumaczył,  że  mają  dużo  złożonych 
wniosków na wycinkę maja przygotowane decyzje, ale nie na wszystko mogą mieć pieniądze żeby 
w jednym roku wyciąć na pięciu Gminach..wycieli u nas dwa lata temu

Pan Drozdowski –  oczywiście  drzew jest  bardzo  dużo,  ale  na  terenie  Gminy  Węgorzyno.. 
wycięto dużo drzew a jeżeli  chodzi o inne gminy..wycięto te drzewa, które przeszkadzały lub 
zagrażały bezpieczeństwu ruchu drogowego nie będę dalej to wyjaśniał. Oczywiście zgadzam się z 
Panem Szymko, że każde drzewo, które zostało wycięte w odpowiedniej odległości od pobocza 
powinno być posadzone, ale Powiat dużo wyciął drzewa, ale przesnuj nastąpił z tego względu, że 
w  zeszłym  roku  do  przetargu  nie  przystąpiły  firmy  i  to  na  terenie  całego  Powiatu  ta  ilość 
planowana  nie  została  wycięta  przeszło  to  na  ten  rok  tylko  zostały  wycięte  drzewa,  które 
wymagały natychmiastowego wycięcia z powodów różnych takich bardzo pilnych, osoby się nie 
zgłosiły do przetargu nie było wykonawcy mam nadzieje, że w tym roku ta sytuacja się zmieni

Pani Burmistrz – kolejna interpelacja naprawienie stadionu mamy to zgłoszone przez Komendę 
Powiatową, jak się zacznie prace wiosenne to będziemy robić. Rogówko rozlewisko to tez jest 
słynna stara sprawa, ale tam nie jest nasza droga to jest Skarbu Państwa w zarządzę dla Starostwa 
i tutaj cały czas kłócimy się z Bernackim żeby udrożnili ten przepust mieli być w grudniu na wizji, 
ale chyba nie byli, więc będziemy interweniować 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – część 7 wolne wnioski i komunikaty. Wiceprzewodniczący 
Rady chciałby cos w tym punkcie zakomunikować 

Wiceprzewodniczący Rady p. Szymko – jeszcze do Pana Józefa jak jeżdżę po terenie i z moich 
obserwacji do Reska zostały wycięte drzewa, ale zostały posadzone, że tak powiem ładnie 
zabezpieczone, ale, że to należy pochwalić. Byłem na sesji Związku R –XXI i rzecz jedna z 
ważniejszych to związek podjął uchwałę w sprawie odpłatności za odpady na składowiska, które 
podlegają pod Związek (p. Szymko wymienił stawki obowiązujące na składowiskach). Z dniem 
31 stycznia składowisko w Słajsinie zostaje zamknięte przez Wojewódzkiego Inspektora 
Sanitarnego Zarząd się odwoływał, ale nie przyniosło to skutków. Te składowisko nie ma 
pozwolenia zintegrowanego i jeszcze jedna rzecz, że od 16 do 27 lutego będą przyjmowane 
wnioski i Związek będzie składał wniosek na budowę Słajsina, jako zakładu i w krótkim czasie 
powinno się rozstrzygnąć coś oby dobrze. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  ja w tym punkcie tylko przypomnę, że rok 2008 się 
zakończył i radni są zobowiązani składać oświadczenia majątkowe i można już to robić termin 
jest do 30 kwietnia jeżeli Państwo radni chcieliby dostać droga mailową to proszę zgłosić do Pani 
Ani wtedy prześle formularze drogą elektroniczną pozostałym osobą będą formularze w wersji 
papierowej dostarczone . Również chciałam zakomunikować, że został opracowany 
harmonogram obrad sesji będzie również skserowany i dostarczony Państwu. Jeśli nie ma w tym 
punkcie, bardzo proszę radny Cierpisz
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Radny Cierpisz - .. na terenie Cieszyna tu sołtys jest może stwierdzić dawny silos pegerowski 
jest wypełniany coraz więcej tymi rzeczami z zachodu i podejrzewam, że tu jest łatwo ustalić, kto 
takie rzeczy tam wywozi i proszę to wyjaśnić, bo tam się robi takie wysypisko jak Kraśnik

Sołtys Winnik – konkretnie Pani Burmistrz wysłać strażnika i konkretnie Pan jakiś Julian Bet czy 
jakiś tam w Cieszynie jest niech on wykaże się gdzie utylizuje te resztki. Bardzo proszę żeby to 
było konkretnie zrobione, bo jest pewne, bo między Cieszynem a Winnikami od jesieni cala sterta 
elegancko wyrzucona odzieży. Na tym byłym silosie meble typu antyki zachodnie, jeżeli Państwo 
tego to bardzo dobre także bardzo bym prosił, ale to nie tak, że będziemy, bo to już ja słyszę, że 
z tymi śmieciami to będziemy tak robić konkretnie są na to Strażnik powinien sprawdzić. 
Komunikat sołtysi na 10 minut zostają na końcu 

Pan Drozdowski – Pani Burmistrz ja mam taka prośbę żeby w tym piśmie do tej spółki, która 
się zajmuje sygnalizacją na przejazdach kolejowych niestrzeżonych ewentualnie zapór może takie 
dodać zdanie ludzi, którzy tam byli na tej tragedii ludzi, którzy stwierdzili, że jeżeli ten samochód 
ciężarowy byłby załadowany betonem albo piaskiem to mogłoby dojść do jeszcze większej 
tragedii a mianowicie pociąg mógłby się wykoleić i byłaby jeszcze większa tragedia i w tym 
nieszczęścia to tylko dwie osoby, ale mogłoby dojść do bardzo duże tragedii.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę Pani Burmistrz

Pani Burmistrz- ominęłam jedną interpelację Pani Kamińskiej w sprawie oświetlenia Runowa, 
bo Chwarstno i Cieszyno już działa. Natomiast z Runowem mamy opóźnienie w związku z tym, 
że przy samym procesie wydawania decyzji mieliśmy problem z właścicielką nieruchomości, która 
wstrzymała nam postępowanie czekaliśmy na jej zgodę potem weszliśmy w uzgadniania z 
dyrekcją Ochrony Środowiska w Szczecinie w związku z tym Runowo jest dopiero o złożenie 
wniosku o pozwolenie na budowę 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – punkt został wyczerpany zamykam XXVII sesje Rady 
Miejskiej w Węgorzynie 
Protokół  sporządzono  w  1  egzemplarzu,  zawiera  29  ponumerowanych  stron  oraz  14 
załączników. Na tym protokół zakończono i podpisano.

Przewodnicząca Rady Miejskiej

          Monika Kuźmińska

Protokołowała:

Anna Adamów
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